
JEGYZŐKÖNYV  
 

Készült: Dunavarsány Város Önkormányzata Képviselő-testületének a Petőfi Művelődési Ház tükrös 
termében 2014. december 9-én, 1700 órakor megtartott rendes, nyílt üléséről. 
 
Jelen vannak:  Gergőné Varga Tünde   polgármester 

 Keresztesi Balázs   alpolgármester 
 Dr. Békássy Szabolcs   alpolgármester 
 Dr. Bóna Balázs   képviselő 
 Kun László Károly   képviselő 
 Mekler Andrea    képviselő 
 Surányi Tibor    képviselő 
 Száger Gyula    képviselő 
 dr. Szilágyi Ákos   jegyző 
 Tyukodi-Bihari Zsuzsanna  aljegyző 

 
valamint Dobronyi Jánosné   jegyzőkönyvvezető 
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Szeretettel köszönti az ülésen megjelenteket. Megállapítja, 
hogy a testület 7 fővel határozatképes, az ülést megnyitja. Herczeg Mariann és dr. Csobolyó Eszter 
képviselők később érkeznek. Javaslatot teszek a jegyzőkönyv hitelesítőire dr. Békássy Szabolcs 
alpolgármester és Kun László képviselő személyében. Kéri, aki a javaslattal egyetért, szavazzon.  
 
A Képviselő-testület 7 igen, 0 nem, 0 tartózkodás szavazatarányban az alábbi határozatot hozza: 
 

187/2014. (XII. 9.) számú Képviselő-testületi határozat 
 

Dunavarsány Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az ülés jegyzőkönyvének 
hitelesítésére Dr. Békássy Szabolcs alpolgármestert és Kun László képviselőt jelöli ki. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: a Képviselő-testület 

 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Javaslatot teszek az ülés napirendjére az alábbiak szerint:  
1. Javaslat az Önkormányzat 2014. évi költségvetéséről szóló 2/2014. (II. 12.) önkormányzati 
rendelet módosítására  
2. Javaslat a Dunavarsányi Közös Önkormányzati Hivatalban foglalkoztatott köztisztviselők 2015. 
évi illetménykiegészítéséről szóló önkormányzati rendelet megalkotására  
3. Javaslat a közterületek elnevezésének, elnevezésük megváltoztatásának, valamint a házszám 
megállapításának rendjéről szóló önkormányzati rendelet megalkotására  
4. Javaslat az Önkormányzat 2015. évi belső ellenőrzési tervének elfogadására  
5. Javaslat Dunavarsány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2015. évi munkatervének 
megalkotására, valamint a közmeghallgatások időpontjának meghatározására  
6. Javaslat Dunavarsány Város Önkormányzata 2015. évi rendezvényprogramjának meghatározására  
7. Javaslat a Dunavarsány Város Önkormányzat Petőfi Művelődési Ház és Könyvtár 2015. évi 
Munkaprogramjának jóváhagyására  
8. Javaslat a Dunavarsány Város Önkormányzat Petőfi Művelődési Ház és Könyvtár 2015. évi 
Rendezvénytervének jóváhagyására  
9. Javaslat folyószámlahitel meghosszabbítására  
10. Javaslat kincstárjegyek vásárlására  
11. Javaslat a Lakihegy Rádió Műsorszolgáltató Bt-vel új elektronikus médiaszolgáltatási szerződés 
megkötésére  
12. Javaslat a Dunavarsányi Napló szerkesztői feladatainak ellátására  
13. Javaslat új Esélyegyenlőségi Program elfogadására  
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14. Javaslat a nemzetiségi önkormányzatokkal kötendő új együttműködési megállapodások 
elfogadására  
15. Javaslat a Települési Értéktár Bizottság új taggal való kiegészítésére  
16. Javaslat Testvér-települési Bizottság megalakítására  
17. Javaslat a Dunavarsányi Városgazdálkodási Kft. 2015. évi üzleti tervének elfogadására 
18. Javaslat Dunavarsány településfejlesztési koncepciója, településrendezési eszközei felülvizsgálata 
és részleges módosítása 314/2012. (XI. 08.) Kormányrendelet 37.§ szerinti tájékoztató tartalmának 
elfogadására  
19. Javaslat Dunavarsány Szabályozási Terve módosítására a vasútállomási autóbuszmegállók 
környezetében, a településrendezési tervezési megbízásra a Zala Urbanistica Kft. részére 
20. Javaslat a Kertgondozó Szolgáltató és Kereskedelmi Kft-vel kötendő településrendezési szerződés 
elfogadására  
21. Tájékoztató támogatási kérelemről  
Aki a napirendi pontokkal egyetért, szavazzon.  
 
Herczeg Mariann képviselő 1708 órakor megérkezik az ülésre, a szavazók száma 8 főre emelkedik.  
 
A Képviselő-testület 8 igen, 0 nem, 0 tartózkodás szavazatarányban az alábbi határozatot hozza: 
 

188/2014. (XII. 9.) számú Képviselő-testületi határozat 
 

Dunavarsány Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az ülés napirendjét az 
alábbiak szerint állapítja meg:  

1.) Javaslat az Önkormányzat 2014. évi költségvetéséről szóló 2/2014. (II. 12.) 
önkormányzati rendelet módosítására  
2.) Javaslat a Dunavarsányi Közös Önkormányzati Hivatalban foglalkoztatott 
köztisztviselők 2015. évi illetménykiegészítéséről szóló önkormányzati rendelet 
megalkotására  
3.) Javaslat a közterületek elnevezésének, elnevezésük megváltoztatásának, 
valamint a házszám megállapításának rendjéről szóló önkormányzati rendelet 
megalkotására  
4.) Javaslat az Önkormányzat 2015. évi belső ellenőrzési tervének elfogadására  
5.) Javaslat Dunavarsány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2015. évi 
munkatervének megalkotására, valamint a közmeghallgatások időpontjának 
meghatározására  
6.) Javaslat Dunavarsány Város Önkormányzata 2015. évi 
rendezvényprogramjának meghatározására  
7.) Javaslat a Dunavarsány Város Önkormányzat Petőfi Művelődési Ház és 
Könyvtár 2015. évi Munkaprogramjának jóváhagyására  
8.) Javaslat a Dunavarsány Város Önkormányzat Petőfi Művelődési Ház és 
Könyvtár 2015. évi Rendezvénytervének jóváhagyására  
9.) Javaslat folyószámlahitel meghosszabbítására  
10.) Javaslat kincstárjegyek vásárlására  
11.) Javaslat a Lakihegy Rádió Műsorszolgáltató Bt-vel új elektronikus 
médiaszolgáltatási szerződés megkötésére  
12.) Javaslat a Dunavarsányi Napló szerkesztői feladatainak ellátására  
13.) Javaslat új Esélyegyenlőségi Program elfogadására  
14.) Javaslat a nemzetiségi önkormányzatokkal kötendő új együttműködési 
megállapodások elfogadására  
15.) Javaslat a Települési Értéktár Bizottság új taggal való kiegészítésére  
16.) Javaslat Testvér-települési Bizottság megalakítására  
17.) Javaslat a Dunavarsányi Városgazdálkodási Kft. 2015. évi üzleti tervének 
elfogadására 
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18.) Javaslat Dunavarsány településfejlesztési koncepciója, településrendezési 
eszközei felülvizsgálata és részleges módosítása 314/2012. (XI. 08.) 
Kormányrendelet 37.§ szerinti tájékoztató tartalmának elfogadására  
19.) Javaslat Dunavarsány Szabályozási Terve módosítására a vasútállomási 
autóbuszmegállók környezetében, a településrendezési tervezési megbízásra a Zala 
Urbanistica Kft. részére 
20.) Javaslat a Kertgondozó Szolgáltató és Kereskedelmi Kft-vel kötendő 
településrendezési szerződés elfogadására  
21.) Tájékoztató támogatási kérelemről  

 
Határidő: azonnal 
Felelős: a Képviselő-testület 

 
Napirend előtt: 
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Szeretném megkérni gazdasági osztályvezető asszonyt, hogy 
egy rövid tájékoztatót tartson az önkormányzat pénzügyi helyzetéről.  
 
Vágó Istvánné gazdasági osztályvezető: Jelenleg átmentünk egy picit mínuszba. Mínusz 5,7 millió 
forinton áll a folyószámlánk. Jelentősebb elmaradás nincsen a kifizetésekben. Várjuk az 
adóbevételeket.  
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Köszönöm szépen. Egyébként a likviditási tervben, ami 
augusztusban állt össze, ez volt betervezve. Ez nem volt meglepő, az 50 millió forintos 
folyószámlahitelünk idén még egyetlen hónapban sem volt kihasználva. Reméljük, hogy nagyon 
hamar vissza fogunk térni pozitív egyenlegbe, de ez az adóbevételek függvénye, ami pedig egy héten 
belül várható.  
Mindenki megkapta a lejárt határidejű határozatokról a tájékoztatót, átolvasta, és tudomásul vette. 
Van-e valami kérdés ezzel kapcsolatban. /Nem hangzik el kérdés/  
Szeretnék pár szóban beszámolni az elmúlt 1-2 hónapban a városban történt legfontosabb 
eseményekről: 
A körforgalom most már teljesen elkészült táblákkal, felfestésekkel és az egyéb szükséges 
kiegészítőkkel, ami remélhetőleg növelni fogja a közlekedési biztonságot és csökkenteni fogja a 
balesetveszélyes közlekedési helyzetek kialakulását a jövőben. A polgármesteri hivatal régi épületét 
lebontották az elmúlt napokban. Remélem, hogy egy év múlva már egy szép, új, korszerű épületben 
folytathatja munkáját a hivatal apparátusa és az önkormányzat. Az OTP automatája átkerült a Petőfi 
Művelődési Házhoz, és úgy tűnik, hogy ez jó helynek bizonyult, mert nem érkezett semmiféle panasz 
ez ellen. Valószínűsíthető, hogy ez lesz az automata végleges helye. Volt egy lakossági fórum a 
szennyvíztelep rekonstrukciójával kapcsolatos tervezés tárgyában. A tervezési folyamat lassacskán a 
végéhez ér, nagyon várjuk, hogy kiírják a pályázatot a rekonstrukció megvalósulására. Sajnos ezen a 
fórumon nem sok lakos vett részt, ennek ellenére remélem, hogy minden a lakosság megelégedésére 
fog lezajlani.  
A választások után volt lehetősége Majosháza önkormányzatának arról dönteni, hogy továbbra is 
Dunavarsánnyal akar-e közös hivatalt alkotni. A törvény alapján volt sok lehetőségük, mert jónéhány 
település befogadhatta volna őket, de ők úgy döntöttek, hogy maradnak Dunavarsány kötelékében. 
Úgyhogy ez valószínűleg a jövőben is így marad, legalábbis addig, amíg nem lesznek erre 
vonatkozóan törvényi változások.  
Szigetszentmiklóson tartottak egy rendőrségi-közbiztonsági beszámolót melyen alpolgármesterrel 
együtt részt vettem. Dunavarsányt érintően tájékoztatást kaptunk, hogy a rendőrőrsön új kolléganőt 
alkalmaznak, aki a lakossági bejelentéseket kezeli. A dunavarsányi kamerarendszer jól működik, bár 
egyelőre nem megoldható a kamerák folyamatos figyelése, de az egyik jövőbeni célkitűzés az állandó 
rendőri jelenlét Dunavarsányban, aki soha nem vezényelhető el, és ha arra van szükség, akkor nézi a 
kamerát, vagy reggel az iskolánál teljesít szolgálatot, vagy bárhova mozdítható Dunavarsányon belül. 
Ennek természetesen van pénzbeli igénye, de a jövő évi költségvetés tervezésekor ezt figyelembe 
fogjuk venni. 
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A Soli Deo Glória Közösségi Házban felvidéki estet tartottak, nagyon színvonalas műsor 
szolgáltatásával. A Polgárőr Egyesület már megtartotta az évértékelő és évzáró rendezvényét, melyre 
szintén meghívást kaptam és részt is vettem. Múlt vasárnap volt egy kopjafaavatás a Trianon Parkban, 
melyet a Rákóczi Szövetség és a Dunavarsányi Erdélyiek Egyesülete állított. A Polgármesteri 
Hivatalban is nagyon szép eseményt tartottunk meg, mivel a város 2 díszpolgára is szinte egyszerre 
ünnepelte a 80. születésnapját, és egy kis ünnepség keretében felköszöntöttük őket. A Polgármesteri 
Hivatal utolsó munkanapja december 23-án lesz. 24-étől zárva lesz a hivatal, egészen január 5-éig. Ha 
hóhelyzet van, akkor a Városgazdálkodási Kft. ügyeletet fog tartani. 
A Petőfi Művelődési Házban különböző karácsonyi események kerültek megtartásra, és vannak 
jelenleg is, és nagyon gazdag és színvonalas programok lesznek ezután is. December 14-én a 
hagyományos, minden évben megrendezendő hangverseny lesz, ahol a városban élő zenészek és 
énekesek adnak koncertet. 17-én az Erkel Ferenc Alapfokú Művészeti Iskola évzáró, karácsonyi 
koncertjére kerül sor. 19-én a nagyvarsányi Petőfi Klubban lesz a Mindenki Karácsonya, és 20-án itt a 
Petőfi Művelődési Házban lesz Mindenki Karácsonya, 31-én pedig szilveszteri batyus bál.  
 
dr. Szilágyi Ákos jegyző: Tisztelettel szeretném a Képviselő-testület figyelmét felhívni, hogy már 
nem az első olyan emlékoszlop kerül felállításra a önkormányzat tulajdonában lévő közparkban, 
amivel kapcsolatosan a Képviselő-testület nem adta meg a felállításra az engedélyt. Nem az oszlop 
felállításának szükségességét vitatom, hanem jogi értelemben a tulajdonosi hozzájárulás hiányát. Nem 
emlékszem, hogy kértek volna erre engedélyt, de ha tévednék, akkor elnézést kérek. Jogi értelemben 
ilyen nem történhet meg egyetlen civil szervezet részéről sem, bármily pozitív volta mellett, hogy 
kopjafát állítanak egy közparkban. Ugyanis a tulajdonos önkormányzatnak minden esetben vizsgálnia 
kell, hogy kinek az emlékezetére akarják azt az emlékoszlopot, vagy bármit állítani, és mindenképpen 
a Képviselő-testület engedélye kell hozzá. Most már megint az esemény után vagyunk, és tudomásom 
szerint ez nem az első, így felállított kopjafa. A jövőt illetően tájékoztatni kellene az összes civil 
szervezetet, hogy elvi akadálya nincs az emlékműállításnak, de előtte a személynek a nacionáléját, az 
életpályáját, illetve azt a célt, hogy miért kívánják felállítani, illene tudatni a testülettel. A tulajdonos 
önkormányzatnak pedig testületi ülés keretében beszélni kellene a dologról. Ezzel a jelzéssel szerettem 
volna élni amellett, hogy üdvözlöm, hogy gazdagodunk kopjafákkal, és van olyan méltó hely a 
városban, ahova azon személyek munkásságára és életére emlékezhetünk, akik méltóak erre. 
Köszönöm szépen.  
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Köszönjük szépen, és jegyző úrnak igazat adok ebben, mert 
amikor még az első egynéhány kopjafa felállításra került, akkor mindig bekerült a testület elé.  
 
Száger Gyula képviselő: Utólagosan ezt hogy tudjuk jogilag helyretenni?  
 
dr. Szilágyi Ákos jegyző: Már áll a kopjafa. Esetleg azt tudjuk, hogy utólagosan egy bemutatást 
kérünk, hogy megtudjuk, hogy kiről van szó pontosan, milyen érdemei voltak, és miért gondolta a 
civil szervezet, hogy kopjafát kellene neki állítani, illetve felhívni a figyelmüket, hogy a jövőben 
tartsák be a terminusokat ebben a körben.  
 
Herczeg Mariann képviselő: Egy helyreigazítást szeretnék kérni, mert az újságban megjelent, hogy a 
hivatal elköltözött, de az jelent meg, hogy az Iskola u. 38. szám alá, nem pedig a Kossuth Lajos u. 38. 
szám alá. Az Iskola u. 38-ban egy családi ház van, és a tulajdonosok nem hiszem, hogy örülnének 
annak, hogy ha a hivatal miatt csengetnének be hozzájuk rendszeresen. Aki ismeri a települést, az 
egyből a jó helyre fog menni, de vannak, akik nem annyira ismerősek Dunavarsányban.  
 
dr. Szilágyi Ákos jegyző: Annyit még kiegészítésként hadd mondjak el, hogy a hivatal postacíme 
nem változott. A székhely továbbra is a Kossuth Lajos u. 18. szám. Minden postai küldeményt a Posta 
átirányít az ideiglenes székhelyünkre, ami nagyon szerencsésen abban az épületben van, amiben a 
Posta. 
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1. Javaslat az Önkormányzat 2014. évi költségvetéséről szóló 2/2014. (II. 12.) önkormányzati 
rendelet módosítására  
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: A Pénzügyi, Jogi és Ügyrendi Bizottság tárgyalta a napirendi 
pontot. Kérdezem, hogy mire jutottak? 
 
Dr. Bóna Balázs képviselő: Elfogadásra javasoltuk. Szükségességét megvizsgáltuk. Osztályvezető 
asszony beszámolt az intézkedés hátteréről. Azt gondolom, hogy ez egy olyan módosítás, amire 
szükség van.  
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Van-e valakinek hozzászólása ehhez? /Nem hangzik el 
hozzászólás/ Amennyiben nincs, akkor szavazzunk róla. Minősített többséggel tudunk rendeletet 
alkotni. Aki egyetért a 2014. évi költségvetésről szóló 2/2014. (II. 12) önkormányzati rendelet 
módosításával az ismertetett előterjesztés és rendelettervezet szerint, kérem szavazzon.  
 
A Képviselő-testület 9 igen, 0 nem, 0 tartózkodás szavazattal megalkotta:  
 
az Önkormányzat 2014. évi költségvetéséről szóló 2/2014. (II. 12.) önkormányzati rendelet 
módosításáról szóló 10/2014. (XII. 10.) rendeletét.  
 
A napirendi ponthoz tartozó előterjesztés a jegyzőkönyv mellékletét képezi.  
 
2. Javaslat a Dunavarsányi Közös Önkormányzati Hivatalban foglalkoztatott köztisztviselők 
2015. évi illetménykiegészítéséről szóló önkormányzati rendelet megalkotására 
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Minden évben ilyenkor alkotjuk meg ezt a rendeletünket. 
Megkérem jegyző urat, hogy pár mondatban foglalja össze a lényeget.  
 
dr. Szilágyi Ákos jegyző: A jelenleg hatályos közszolgálati törvény írja elő, hogy erről az 
illetménykiegészítésről a testületnek évente kell döntenie. Ezzel kapcsolatban most abban a helyzetben 
vagyunk, hogy mivel Majosháza úgy döntött, hogy továbbra is Dunavarsánnyal kíván közös hivatalt 
alkotni, ezért duplikáltan kellett ezt a rendeletet elkészíteni ugyanazon feltételekkel, hiszen egységes 
hivatal van. A közös hivatalban 5,5 kolléga (fél státusz betöltetlen) Majosházán teljesít szolgálatot, és 
ugyanúgy a hivatal részét képezi a majosházi kirendeltség. Tekintettel arra, hogy az együttműködési 
megállapodás alapján 6 státusz lefinanszírozását vállalta magára Majosháza önkormányzata, emiatt 
duplikálva és egységes tartalommal kell ezt a rendeletet megalkotni. Majosháza képviselő-testülete ezt 
a rendeletet már elfogadta. Ebben a rendeletben nem tértünk el a illetménykiegészítés korábbi rendelet 
szerinti mértékétől. A Pénzügyi, Jogi és Ügyrendi Bizottsági ülésen is elmondtam, hogy tekintettel 
arra, hogy ezekkel a mértékekkel ez a rendelet Majosházán elfogadásra került, így célszerű nekünk is 
elfogadni. Köztudott, hogy a közszférában 6 éve nem volt emelés, az illetményalap összege, illetve a 
szorzók nem változtak. Ebből kifolyólag jó néhány olyan kollégánk van, aki középfokú végzettséggel 
rendelkezik, és nem éri el a havi illetménye a minimálbért. Tehát minden évben a minimálbérhez kell 
igazítani a kollégák fizetését. Ami azért, ha összehasonlítjuk a különböző béremeléseket akár az állami 
szektorban is, elkeserítő. Ennek kapcsán jegyeztem meg, hogy mi a takarékosság jegyében 
előterjesztettük ugyanazt a rendeletet, mint korábban, de lehetőség van eltérésre. Jelenleg a felsőfokú 
végzettséggel rendelkező köztisztviselők esetében 20 %-os, a középfokú végzettséggel rendelkezők 
esetében pedig 10 %-os illetménykiegészítést tartalmaz a rendelet. Ezek a mértékek a törvény szerint 
30 % lehet a felsőfokú és 20 % a középfokú végzettségűeknél. Tekintettel Majosháza anyagi 
helyzetére ezt most nem tudjuk előterjeszteni, ezért most csak jeleztem, hogy ennek a módosítására 
van lehetőség. Ha a jövő évi költségvetésünk szerint mód és lehetőség van, akkor majd bátorkodom 
ennek a rendeletnek a módosítására javaslatot tenni, ezen okok mentén, amelyeket említettem. 
Tisztelettel kérem Önöket a rendelettervezet elfogadására.  
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Gergőné Varga Tünde polgármester: Köszönöm Jegyző úr tájékoztatóját, kérdezem, hogy akar-e 
még valaki ehhez a napirendi ponthoz hozzászólni? A Pénzügyi, és Jogi és Ügyrendi Bizottság 
tárgyalta a rendeletet.  
 
Dr. Bóna Balázs képviselő: Igen, megtárgyaltuk. Egyetértünk a rendelet megalkotásával. Úgy 
gondolom, hogy az egész bizottság nevében mondhatom, hogy helyénvalónak találnánk, ha a 
költségvetés tervezésekor erre a témára visszatérnénk azért, hogy amennyire lehet próbáljunk a 
fennálló helyzeten módosítani. Enyhén fogalmazva a köztisztviselők anyagi megbecsülése országosan 
hagy kívánnivalót maga után. Személyesen pedig még annyit fűznék hozzá, hogy a költségvetés 
tervezésekor a jövőben előnyösebb lenne, ha a két település közötti együttműködés megelőzné az ilyen 
rendelet meghozatalát, és legalább az lenne, hogy előtte egyeztetünk. Mivel a települések nagysága is 
különbözik, talán lehetne ilyen esetekben azt mondani, hogy az első szó legyen Dunavarsányé. De 
elsősorban az együttműködésre helyezném a hangsúlyt, hogy az ne gátoljon minket a döntéshozásban, 
hogy a másik település már meghozta a döntését.  
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Köszönöm szépen. Sajnos bizonyos problémák máris előjöttek 
a közös hivatallal kapcsolatban. Bizonyos dolgokban nem térhetünk el a közös hivatal működése 
kapcsán.  
 
Dr. Bóna Balázs képviselő: Jegyző úrhoz lenne kérdésem, hogy milyen helyzet áll elő, ha pl. egy 
ilyen kérdésben álláspont eltérés van?  
 
dr. Szilágyi Ákos jegyző: Érdekes helyzet állna elő. Ugyanis a megállapodás szerint a 6 kolléga 
finanszírozását a Majosházi Önkormányzat biztosítja. Ezt a fogalmat el kell felejteni, mert egy 
egységes hivatal van, egységes apparátussal. Nyilván rám hárulna ez a nemes feladat, hogy 
kiharcoljam, hogy módosítsa Majosháza is a rendeletet, vagy pedig a közös hivatal kasszájából kell 
nekünk ezt a kiegészítést a 6 kollégának is megadni. Ez a kettősség egy érdekes jelenség, amire annak 
idején a jogalkotók nemigen gondoltak. Azt még elmondanám, hogy ezzel a közösködéssel, a közös 
hivatallal csak problémánk van folyamatosan. Ezt ki merem mondani, mert sohasem rejtettem véka alá 
erről a véleményemet, az álláspontomat az egyesüléskor sem. Felhívtam azokra a problémákra és 
anomáliákra a figyelmet, amik sajnos be is következnek, de úgy voltam vele, hogy bár ne lenne 
igazam, de aki kicsit dolgozott a szakmában, és szakmai szemmel nézte ezt a változtatást, az tudta, 
hogy ez egy halott dolog. Halott dolognak tartom jelen pillanatban is, bár még a mai napig erőltetik ezt 
az együttműködést. Biztos vannak brilliánsan működő egységek, itt is lehetne egy jó működés, ha nem 
ellenségként tekintenének ránk. Már többször hangsúlyoztam, hogy a Hivatal egy előkészítő és 
végrehajtó szerv, ami két testületet szolgál ki. Fontosnak tartom azt is elmondani, hogy a dunavarsányi 
testület semmilyen formában nem befolyásolja a majosházi irányítást. A legfőbb problémája a 
működésnek az információ áramoltatás hiánya. Ha Majosháza testülete is úgy állna hozzánk, hogy 
elfogadnák azt a tényt, hogy Majosházának is lett egy komplett hivatala osztályvezetőkkel és egy 
szakmai apparátussal, akik ha megkapják a feladatot a döntéshozó testülettől, akkor meg fogják 
csinálni. Tehát nem a polgármesternek kell egy személyben feladatokat intézni, és megrendeléseket 
bekérni, mert erre megvan a megfelelő hivatali apparátus. Addig, amíg ez nem áll be, és nem fogadják 
el ezt az egyszerű prózai tényt, addig adódik az a helyzet, hogy pl. a polgármester önálló úton jár, és 
mi nem tudunk róla, és jönnek utána az anomáliák, problémák. Ezeket az anomáliákat nem tudjuk 
feloldani, csak kezelni tudjuk. Ha itt a testület úgy dönt, hogy a költségvetés ismeretében a magasabb 
mértéket meg tudja adni, akkor nekem kutyakötelességem tudomásul venni. És akkor ezt át kell vinni 
Majosházán is, mert az egységes hivatal azért egységes hivatal, hogy a kötelezettségvállalások 
ilyenformán is érvényesüljenek.  
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Nem akarom szaporítani a szót, de abból is látszik, hogy 
mennyi a pluszfeladat, hogy ha Majosházát felemlítjük, akkor kb. 10 percet tudunk beszélni róla 
alaphangon, és én látom a kollégákat, hogy nap, mint nap mennyit dolgoznak Majosházával 
kapcsolatosan is.  
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Dr. Bóna Balázs képviselő: Sok erőt és türelmet kívánok ehhez a munkához.  
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: A rendelet elfogadását terjesztem fel szavazásra. Aki a 
rendeletet az ismertetett tervezet szerint elfogadja, szavazzon.  
 
A Képviselő-testület 9 igen, 0 nem, 0 tartózkodás szavazattal megalkotta:  
 
a Dunavarsányi Közös Önkormányzati Hivatalban foglalkoztatott köztisztviselők 2015. évi 
illetménykiegészítéséről szóló 11/2014. (XII. 10.) rendeletét. 
 
A napirendi ponthoz tartozó előterjesztés a jegyzőkönyv mellékletét képezi.  
 
3. Javaslat a közterületek elnevezésének, elnevezésük megváltoztatásának, valamint a házszám 
megállapításának rendjéről szóló önkormányzati rendelet megalkotására 
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Ez a rendelet egy hiányosságunkat pótolja most, amire 
kaptunk is felszólítást, hogy meg kell alkotnunk, és azt hiszem teljesen aktuális is. Ez a rendelet a 
közterületek elnevezésének, elnevezésük megváltoztatásának, valamint a házszám megállapításának 
rendjéről szól. Szeretnénk ebben a következő években dolgozni, és eredményeket elérni. Jó lenne, ha 
minden lakos tudomásul venné, hogy a házára házszámtáblát igenis tenni kell, mind a saját maga, 
mind a város többi lakóinak érdekében. Önkormányzati feladat, hogy kitegyük és láthatóvá tegyük az 
utcatáblákat, de a házszámokat mindenkinek saját magának kell kitenni. Ha ebben valakinek 
problémái vannak, vagy nem stimmel az utcában a házszámozás, akkor kérem, hogy ezt jelezzék 
felénk, és megpróbálunk ebben segíteni, és dolgozni azon, hogy rendben legyenek a házszámozások. 
Ez mindenkinek érdeke, hogy pl. a mentő, tűzoltó, orvosi ügyelet, rendőrség és egyéb szervek 
megtalálják a keresett ingatlant.  
 
Dr. Bóna Balázs képviselő: A bizottsági ülésen felmerült, hogy sajnos a rendeletből hiányzik a 
kikényszeríthetőség, amit jegyző úr megmagyarázott, hogy ez a jogszabályi megfelelésnek az 
eredménye. Sajnos nincs más jogszerű módunk arra, hogy ezt kikényszerítsük. Az ülésen részt vevők 
között az az igény merült fel, hogy egy közös gondolkodás szükséges, hogy milyen módon lehetne az 
állampolgárokat a jogkövető magatartásra sarkallni. Ebben esetleg kérnénk majd a hivatal 
közreműködését. Ha büntetni nem tudjuk azt, ha valaki nem helyezi ki a házszámot, akkor valamilyen 
módon próbáljuk meg pozitív oldalról ösztönözni.  
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Köszönöm. A Fejlesztési Bizottság is tárgyalta a napirendi 
pontot.  
 
Surányi Tibor képviselő: Igen, a Jogi bizottság javaslatával és a tartalommal egyetértve javasoljuk 
elfogadásra a rendeletet.  
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Köszönöm szépen. Aki a rendelettel az ismertetett tervezet 
szerint egyetért, kézfeltartással jelezze.  
 
A Képviselő-testület 9 igen, 0 nem, 0 tartózkodás szavazattal megalkotta:  
 
a közterületek elnevezésének, elnevezésük megváltoztatásának, valamint a házszám 
megállapításának rendjéről szóló 12/2014. (XII. 10.) rendeletét. 
 
A napirendi ponthoz tartozó előterjesztés a jegyzőkönyv mellékletét képezi.  
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4. Javaslat az Önkormányzat 2015. évi belső ellenőrzési tervének elfogadására  
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Körünkben van dr. Batka Brigitta kisasszony, aki megírta ezt a 
belső ellenőrzési tervet. Ez szintén benne van évente a Képviselő-testület munkatervében, hogy erről 
tárgyalnia kell. Felkérem Jegyző urat, hogy néhány mondatban ismertesse a napirendi pontot.  
 
dr. Szilágyi Ákos jegyző: Tényleg csak néhány mondatot mondanék, mert az előterjesztésben 
mindent leírtunk, amit fontos tudni erről. Nagyon fontos a belső ellenőrzési kontrollrendszer 
működtetése és a munkafolyamatokba épített ellenőrzés, mind gazdasági, mind törvényességi szinten. 
Hála Istennek elmondhatom, hogy nálunk ezen a területen hosszú évek óta kimagasló munka folyik, 
köszönhetően belső ellenőrünknek, Brigittának. Tekintettel arra, hogy az ő szakértelme segíti azt a 
fajta gazdasági-törvényességi munkát, ami eredményezi, hogy azokat a szakmai hibákat, amelyek 
becsúsznak egy munkavégzés során, ki tudjuk javítani, illetve átadja azokat az aktuális információkat, 
amelyek a törvényi változásokról szólnak, és nélkülözhetetlenek a törvényes működésünkhöz. Előírás, 
hogy a tervezhető ellenőrzésekről készüljön el minden évben egy belső ellenőrzési terv. Ez a belső 
ellenőrzési terv került Önök elé. Egy megbízólevéllel kezdődik, és egy ellenőrzési jelentéssel 
fejeződik be. Ha szükséges, akkor egy intézkedési terv szerint kerül sor a hibák kijavítására. Hála 
Istennek e téren az elmúlt években kisebb megállapítások voltak, és a problémásabb területeken is jól 
tudták a kollégáink a munkáikat végezni. Ezekhez kapcsolódnak még a nem tervezhető, ún. 
célellenőrzések, amelyekkel válik teljessé az ellenőrzési rendszer. Minden évben egyeztetjük, hogy 
milyen vizsgálati referenciáknak kell érvényesülniük ebben a tervben, nyilván ebben kockázatelemzés 
is megjelenik a jogszabályok alapján. Ez korábban egy elég bonyolult folyamat alapján állt össze, de 
Brigittának köszönhetően ez egy kicsit egyszerűsödött. A jogszabály előírja, hogy a szakmai apparátus 
és a jegyző által összeállított tervet a Képviselő-testületnek kell legalizálnia, jóváhagynia. Revizor 
kisasszony itt van velünk, ha bármilyen szakmai kérdés felmerül a tervvel kapcsolatban, akkor ezt a 
kérdést itt meg lehet beszélni. Talán ennek az ellenőrzési rendszernek köszönhetjük, hogy az ÁSZ pár 
évvel ezelőtti vizsgálatakor egy 5-ös skálán 4-es minősítést kapott a hivatal, ami nagyon jó 
eredménynek számít, és elég ritka. Tisztelettel tájékoztatom Önöket, hogy az elkövetkezendő évben 
várhatóan megint alanyai leszünk egy átfogó ellenőrző vizsgálatnak. Majosházán is összeállítottuk 
Brigitta segítségével a belső ellenőrzési tervet, és a reményem a kétségeim mellett, hogy az 
összehangolt belső ellenőrzési vizsgálat, ami összhangban áll a mi tervünkkel, biztosíthatja azt, hogy 
az információk csekély volta ellenére mégiscsak olyan információkat tudunk begyűjteni, ami alapján 
egy adott vizsgálat során kevesebb hibával tudunk átmenni a rostán. Nekem valami azt súgja, hogy 
2015-ben ellenőrzésünk lesz. 2014. év második felében a Kormányhivatal is ígért nekünk egy átfogó 
ellenőrzést, de nyilván ez az ellenőrzés a választások miatt elmaradt. Hozzáteszem, hogy ezektől az 
ellenőrzésektől mi nem félünk, mert bár macerás, és a leterheltségünket növelik, de minden ilyen 
ellenőrzésnek mi a segítő oldalát látjuk meg. Amikor én 2008-ban idejöttem, akkor azt mondtam, hogy 
csak legyen 2 évünk arra, hogy azokat a hiányosságokat, melyek voltak, bepótoljuk. A Jóisten 
meghallgatta a kérésemet, és 2010-ben tudtunk egy jó eredményt hozni. Dunavarsány vonatkozásában 
nincs kétségem afelől, hogy ha a jövő évi vizsgálatra sor kerül, akkor jól fogunk teljesíteni. Az 
optimizmusomat rontja az, hogy ha vizsgálják az önkormányzatot és a közös önkormányzati hivatal 
működését, akkor akaratlanul Majosháza is górcső alá kerül, ahol nagyon sok takarító munkát 
végeztünk és próbáljuk a dolgokat helyretenni. Azonban abból kifolyólag, hogy az információt nem 
áramoltatják, sok mindenről nem tudunk, amik eddig történtek, és amik történnek, de remélem, hogy a 
jövőben ez a dolog változni fog. De jelenleg egy bizonyos rizikófaktornak számít az, hogy ott mi 
történik. Remélem, hogy az összehangolt belső ellenőrzési kontrollrendszer biztosíthatja a jó 
működést. Tisztelettel javaslom elfogadni a 2015. évi belső ellenőrzési tervet.  
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Köszönöm szépen. A Pénzügyi, Jogi és Ügyrendi Bizottság is 
tárgyalta.  
 
Dr. Bóna Balázs képviselő: Komolyabb kérdés nem merült fel az anyaggal kapcsolatban. Az elmúlt 
évek sikeres tapasztalatai alapján javasoljuk elfogadásra a tervezetet.  
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Gergőné Varga Tünde polgármester: Köszönöm, ha nincs más hozzászólás, akkor szavazásra 
terjesztem fel a határozati javaslatot. Aki egyetért azzal, hogy Dunavarsány Város Önkormányzatának 
Képviselő-testülete az Önkormányzat 2015. évi - a jelen határozat meghozatalát segítő előterjesztés 1. 
számú mellékletét képező - kockázatelemzéssel alátámasztott belső ellenőrzési tervét elfogadja, 
kérem, kézfeltartással jelezze.  
 
A Képviselő-testület 9 igen, 0 nem, 0 tartózkodás szavazatarányban az alábbi határozatot hozza: 
 

189/2014. (XII. 9.) számú Képviselő-testületi határozat 
 

Dunavarsány Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az Önkormányzat 2015. évi - 
a jelen határozat meghozatalát segítő előterjesztés 1. számú mellékletét képező - 
kockázatelemzéssel alátámasztott belső ellenőrzési tervét elfogadja. 

 
Határidő: azonnal 
Felelős: Polgármester 

 
A napirendi ponthoz tartozó előterjesztés a jegyzőkönyv mellékletét képezi.  
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Köszönjük szépen dr. Batka Brigitta rendkívül fontos és 
mindenre kiterjedő munkáját. 
 
5. Javaslat Dunavarsány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2015. évi 

munkatervének megalkotására, valamint a közmeghallgatások időpontjának 
meghatározására  

 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Szintén minden évben ilyenkor tárgyalja meg a Képviselő-
testület a következő évi munkatervét. A munkatervben januártól decemberig le vannak fektetve, hogy 
milyen kötelezettségeink vannak, amiről tárgyalnia kell a testületnek, illetve a közmeghallgatások 
időpontját találhatjuk benne. Ez ismét két helyszínen fog történni. Először is itt a művelődési házban, 
2015. március 10-én, illetve a nagyvarsányi Petőfi Klub épületében 2015 szeptemberében. Először ezt 
elsejére terveztük, de tudtommal ezen változtatást kért a bizottsági módosító javaslat. Kérdezem, hogy 
mi volt a módosító javaslat?  
 
Kun László képviselő: Az volt a módosítás, hogy a szeptember 1-jén esedékes nagyvarsányi 
közmeghallgatást későbbre, szeptember 15-ére helyeztük át, mivel az első tanítási nap lesz elsején, és 
a gyerekes családoknál esetleg gondot okozott volna, hogy részt vegyenek a közmeghallgatáson.  
 
Surányi Tibor képviselő: A Fejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság is tárgyalta a munkatervet, 
elfogadta a Humánpolitikai Bizottság módosító javaslatát, és elfogadásra javasolja a testületnek.  
 
Dr. Bóna Balázs képviselő: A Pénzügyi Jogi és Ügyrendi Bizottság is elfogadta.  
 
dr. Szilágyi Ákos jegyző: Meg szeretném jegyezni, hogy nincsen Kisvarsány és Nagyvarsány, hanem 
Dunavarsány van. A köztudatban lehet, hogy léteznek ezek, de egyébként egységes településről 
beszélünk. Tehát a bizottságok javaslata az volt, hogy Dunavarsányban egy közmeghallgatás legyen a 
Petőfi Művelődési Házban, és egy pedig a Petőfi Klubban. Tehát javaslom, hogy a munkatervből 
kerüljön ki a Kisvarsány, Nagyvarsány megnevezés.  
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Köszönöm szépen. Ha nincs más hozzászólás, akkor kérem a 
testületet, hogy szavazza meg a 2015. évi Munkatervet, a határozat meghozatalát segítő előterjesztés 
melléklete szerinti tartalommal, illetve a bizottsági módosításokkal. Aki egyetért, kérem, szavazzon.  
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A Képviselő-testület 9 igen, 0 nem, 0 tartózkodás szavazatarányban az alábbi határozatot hozza: 
 

190/2014. (XII. 9.) számú Képviselő-testületi határozat 
 

Dunavarsány Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Képviselő-testület 2015. 
évi Munkatervét a jelen határozat meghozatalát segítő előterjesztés melléklete szerinti 
tartalommal, illetve a bizottsági módosításokkal elfogadja. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős:  Polgármester 

 
A napirendi ponthoz tartozó előterjesztés a jegyzőkönyv mellékletét képezi.  
 
6. Javaslat Dunavarsány Város Önkormányzata 2015. évi rendezvényprogramjának 

meghatározására  
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Ez is minden évben feladat, amely mellé már próbálunk 
költséget is betervezni, mert ezeket a rendezvényeket az önkormányzat saját költségén szeretné 
megrendezni. Reméljük idén már mi is becsatlakozhatunk a Summerfest rendezvénysorozatba, és 
sikerül idecsábítanunk néhány fellépő csoportot. /Ismerteti a rendezvényprogramot./  
 
Kun László képviselő: A Humánpolitikai Bizottság elfogadta a rendezvényprogramot. 
 
Surányi Tibor képviselő: A rendezvényprogramban szeretném, ha pontosításra kerülne a városi 
koncert és az adventi hangverseny a kultúrház programjában. A városi koncert 13-ára van megjelölve, 
ha az adventi hangverseny ugyanez, akkor itt pontosítani kellene, ha pedig különböző, akkor ugyanúgy 
pontosításra szorul. A városi koncerthez pedig nincs költség rendelve, és azt szintén javasolnám, hogy 
valami költséget rendeljünk hozzá.  
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Próbáltam visszatekinteni az elmúlt évek karácsonyi 
eseményeire, és én magabiztosan állítottam, hogy egy koncert szokott lenni, de most látom a mostani 
rendezvények között, ami megjelent az újságban, hogy külön van egy koncert, amit az Erkel Ferenc 
zeneiskola fog tartani. Ezt ők szervezik, rendezik, ez az önkormányzatnak külön pénzébe nem kerül.  
 
dr. Szilágyi Ákos jegyző: Tehát két külön koncertről van szó. A városi koncertet rendezi a 
művelődési ház, ahol nem meghívott vendégek vannak, és ez az a rendezvény, ami teret ad arra, hogy 
a városban működő énekkarok, zenészek fel tudjanak lépni. Ezek a zenészek térítés nélkül lépnek fel, 
ez egy bensőséges ünnepség.  
 
Surányi Tibor képviselő: A vendégművészek lépnek fel pénzért, akiket meghívnak, hogy egy picit 
emeljék a színvonalat.  
 
dr. Szilágyi Ákos jegyző: Nyilván, ha a testület úgy ítéli meg, hogy ennek van költségvonzata, akkor 
kell mellérendelni költséget. Ha nincsen, akkor nem kell. A másikat, az adventi koncertet nem kéne 
ide beemelni, mert az meg a művelődési ház programjában jelenik meg, tudomásom szerint. Ez is egy 
önkormányzati program közvetetten, hiszen a közművelődési intézményünk szervezésében van. De 
nem minden, a művelődési ház által szervezett programnak kell megjelenni a városi naptárban. De 
még egyszer mondom, ha a testület úgy dönt, hogy ezt is egy fontos városi programként emeli be a 
tervezetbe, akkor be lehet költségezni, de több olyan művelődési házas program lehetne, amit be 
lehetne ide emelni ily módon. Vannak olyan nagy jelentőségű programok, amelyekhez a város 
közvetlen költségvetéséből kerül a keret meghatározásra. Abban Ági néni tudna segíteni, hogy a városi 
koncertnek van-e anyagi forrása a művelődési ház keretében. 
 
 

10 
 



Surányi Tibor képviselő: Számomra ez azért volt fontos, mert egész évben politikai megemlékezések 
vannak, amikor a múltra emlékezünk, viszont az élőknek a Karácsony még mindig a legfontosabb 
ünnepe, ezért én javaslom azt, hogy a testület ehhez egy költségmegjelöléssel, egy költségtervezettel 
járuljon hozzá. Ne csak a múltra emlékezzünk, hanem a jelenben is tegyünk valamit az ünnepek 
megjelenésében. 
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Amikor a költségvetést tervezzük, akkor tulajdonképpen 
vissza lehet erre térni, hogy milyen összegekkel tervezzük a következő évi rendezvényeinket.  
 
Surányi Tibor képviselő: Ez tudom, hogy nem egy jelentős összeg, de szeretném, ha írásban 
megjelenne ez is.  
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Rendben, akkor ezzel foglalkozunk még a költségvetés 
tervezésekor. 
 
Surányi Tibor képviselő: Köszönöm szépen. 
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Felvetődött még egy kérdés, ami szerint a zeneiskola által 
megrendezett koncert nem feltétlenül kell, hogy megjelenjen ebben a rendezvénytervben, mert úgyis 
több fórumon megjelenik. Tehát e nélkül javasolnám elfogadni a rendezvényprogramot, illetve azzal a 
kiegészítéssel, hogy a költségvetés tervezésekor nem feledkezünk meg a városi koncertről. Rendben 
van ez így? Ha nincs több kérdés, akkor felteszem szavazásra. Dunavarsány Város Önkormányzatának 
Képviselő-testülete 2015. évi rendezvényprogramját az alábbiak szerint állapítja meg: 
 
2015. 01. 22.  Magyar Kultúra Napja    tervezett költség:     100.000,- Ft. 
  Felelős: Petőfi Művelődési Ház és Könyvtár 
  Helyszín: Petőfi Művelődési Ház és Könyvtár 
 
2015. 03. 15. Nemzeti ünnep    tervezett költség:       50.000,- Ft. 
  (közösségi ünnepségek, koszorúzások) 
  Felelős:  Petőfi Művelődési Ház és Könyvtár, 
   Árpád Fejedelem Általános Iskola 
  Helyszín: Petőfi Művelődési Ház és Könyvtár 
 
2015. 04. 11.  Költészet napja    tervezett költség:       40.000,- Ft. 
  Felelős: Árpád Fejedelem Általános Iskola, 
   Petőfi Művelődési Ház és Könyvtár 
  Helyszín: Petőfi Művelődési Ház és Könyvtár 
 
2015. 05. 03. Országos futóverseny    tervezett költség:    100.000,- Ft. 
  Felelős: Herendi Péter 
  Helyszín: Dunavarsány 
 
2015. 05. 25.  Magyar Hősök Napja 
  Felelős: Petőfi Művelődési Ház és Könyvtár 
  Helyszín: Dunavarsány, Hősök tere 
 
2015. 06. 04-07. Dunavarsányi Napok    tervezett költség:  3.000.000,- Ft. 
  ennek keretében:  
  Trianoni megemlékezés 
  Zeneiskola tanévzáró koncertje 
  Közalkalmazottak napja 
  Amatőröké a színpad 
  Majorette felvonulás  
  Kispályás labdarugó vándorkupa 
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  Helyi szervezetek és meghívott vendégek fellépései 
  Újszülöttek polgárrá fogadása 
  Felelős: Petőfi Művelődési Ház és Könyvtár 
  Helyszín: Dunavarsány 
 
2015. 08. 19-20. Summerfest - Szent István Napja  tervezett költség:  1.500.000,- Ft. 
  Felelős: Petőfi Művelődési Ház és Könyvtár 
  Helyszín: Petőfi Művelődési Ház és Könyvtár 
   Dunavarsány, Hősök Tere 
 
2015. 09. 19. Szüreti Felvonulás és Mulatság  tervezett költség:     500.000,- Ft. 
  Felelős: Petőfi Művelődési Ház és Könyvtár 
 
2015. 10. 06.  Aradi Vértanúk Napja 
  Felelős: Árpád Fejedelem Általános Iskola 
  Helyszín: Árpád Fejedelem Általános Iskola 
 
2015. 10. 23. Nemzeti ünnep    tervezett költség:       50.000,- Ft. 
  Felelős: Árpád Fejedelem Általános Iskola 
   Petőfi Művelődési Ház és Könyvtár 
  Helyszín:  Petőfi Művelődési Ház és Könyvtár 
 
2015. 12. 13.  Városi Koncert 
  Felelős: Mollissima Női Kar 
  Helyszín: Petőfi Művelődési Ház és Könyvtár 
 
2015. 12. 19. Mindenki Karácsonya, Városi Karácsony tervezett költség:      100.000,- Ft 
  Felelős: Petőfi Művelődési Ház és Könyvtár 
  Helyszín:  Petőfi Művelődési Ház és Könyvtár 
 
2015. december Évzáró sportesemények   tervezett költség:       50.000,- Ft. 
  Helyszín: Tornacsarnok 
       Tervezett költség összesen:  5.490.000,- Ft 
Aki ezzel egyetért, kérem, szavazzon.  
 
A Képviselő-testület 9 igen, 0 nem, 0 tartózkodás szavazatarányban az alábbi határozatot hozza: 
 

191/2014. (XII. 9.) számú Képviselő-testületi határozat 
 

Dunavarsány Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 2015. évi rendezvényprogramját az 
alábbiak szerint állapítja meg: 

 
2015. 01. 22.  Magyar Kultúra Napja    tervezett költség:     100.000,- Ft. 
  Felelős: Petőfi Művelődési Ház és Könyvtár 
  Helyszín: Petőfi Művelődési Ház és Könyvtár 
 
2015. 03. 15. Nemzeti ünnep    tervezett költség:       50.000,- Ft. 
  (közösségi ünnepségek, koszorúzások) 
  Felelős:  Petőfi Művelődési Ház és Könyvtár, 
   Árpád Fejedelem Általános Iskola 
  Helyszín: Petőfi Művelődési Ház és Könyvtár 
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2015. 04. 11.  Költészet napja    tervezett költség:       40.000,- Ft. 
  Felelős: Árpád Fejedelem Általános Iskola, 
   Petőfi Művelődési Ház és Könyvtár 
  Helyszín: Petőfi Művelődési Ház és Könyvtár  
 
2015. 05. 03. Országos futóverseny    tervezett költség:    100.000,- Ft. 
  Felelős: Herendi Péter 
  Helyszín: Dunavarsány 
 
2015. 05. 25.  Magyar Hősök Napja 
  Felelős: Petőfi Művelődési Ház és Könyvtár 
  Helyszín: Dunavarsány, Hősök tere 
 
2015. 06. 04-07. Dunavarsányi Napok    tervezett költség:  3.000.000,- Ft. 
  ennek keretében:  
  Trianoni megemlékezés 
  Zeneiskola tanévzáró koncertje 
  Közalkalmazottak napja 
  Amatőröké a színpad 
  Majorette felvonulás  
  Kispályás labdarugó vándorkupa 
  Helyi szervezetek és meghívott vendégek fellépései 
  Újszülöttek polgárrá fogadása 
  Felelős: Petőfi Művelődési Ház és Könyvtár 
  Helyszín: Dunavarsány 
 
2015. 08. 19-20. Summerfest - Szent István Napja  tervezett költség:  1.500.000,- Ft. 
  Felelős: Petőfi Művelődési Ház és Könyvtár 
  Helyszín: Petőfi Művelődési Ház és Könyvtár 
   Dunavarsány, Hősök Tere 
 
2015. 09. 19. Szüreti Felvonulás és Mulatság  tervezett költség:     500.000,- Ft. 
  Felelős: Petőfi Művelődési Ház és Könyvtár 
 
2015. 10. 06.  Aradi Vértanúk Napja 
  Felelős: Árpád Fejedelem Általános Iskola 
  Helyszín: Árpád Fejedelem Általános Iskola 
 
2015. 10. 23. Nemzeti ünnep    tervezett költség:       50.000,- Ft. 
  Felelős: Árpád Fejedelem Általános Iskola 
   Petőfi Művelődési Ház és Könyvtár 
  Helyszín:  Petőfi Művelődési Ház és Könyvtár  
 
2015. 12. 13.  Városi Koncert 
  Felelős: Mollissima Női Kar 
  Helyszín: Petőfi Művelődési Ház és Könyvtár 
 
2015. 12. 19. Mindenki Karácsonya, Városi Karácsony tervezett költség:      100.000,- Ft 
  Felelős: Petőfi Művelődési Ház és Könyvtár 
  Helyszín:  Petőfi Művelődési Ház és Könyvtár 
 
2015. december Évzáró sportesemények   tervezett költség:       50.000,- Ft. 
  Helyszín: Tornacsarnok 
       Tervezett költség összesen:  5.490.000,- Ft 
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Határidő: folyamatos 
Felelős: Polgármester 
 
A napirendi ponthoz tartozó előterjesztés a jegyzőkönyv mellékletét képezi.  
 
7. Javaslat a Dunavarsány Város Önkormányzat Petőfi Művelődési Ház és Könyvtár 2015. évi 
Munkaprogramjának jóváhagyására 
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Új intézményvezető asszonyunk összeállította a 
munkaprogramot, nagyon színvonalasan, részletesen, mindenre kiterjedően. A Humánpolitikai 
Bizottság tárgyalta, kérem, hogy véleményezze.  
 
Kun László képviselő: A Humánpolitikai Bizottság elfogadásra javasolta.  
 
Surányi Tibor képviselő: Részt vettem a bizottsági ülésen, és akkor is javasoltam, hogy a 
gyengeségeket ki lehessen küszöbölni, hiszen mindannyian tudjuk, hogy gyenge a hangosítás a 
kultúrotthonban. Nagyon sok kulturális rendezvényünk van, ami értékeket hordoz, és javaslom ezeket 
egy digitális archívumban megőrizni. Kezdjünk el ezen gondolkodni.  
 
Kun László képviselő: A munkaprogramban benne volt ez.  
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Igen, tartalmazza a munkaprogram ezeket a felvetéseket.  
 
Surányi Tibor képviselő: Akkor ezt majd egy későbbi időpontban tudjuk is meg.  
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Igen, a munkaprogram bizonyos technikai dolgokat is 
tartalmaz. Szintén a költségvetés tervezésekor, januárban, mindegyik intézmény le fogja írni a 
különböző álmait, amit szeretné, ha megvalósításra kerülne. Ezt több fórumon átgondolásra kerül, a 
gazdasági osztály, a vezetőség és a bizottságok által, elénk fogják terjeszteni, és majd a testület el 
fogja fogadni februárban. Amennyiben ezek közül valami nem finanszírozható az idei 
költségvetésünkből, akkor megpróbáljuk előirányozni, hogy majd melyik évben tudjuk betervezni. Ezt 
most nem tárgyaljuk. Szerintem visszatérünk erre a költségvetés tárgyalásakor. 
 
dr. Szilágyi Ákos jegyző: Csak annyit jegyeznék még meg, hogy a rendezvényeken egy profi cég 
hangosít, ők csinálják a városnapok hangosítását is. Ennél komolyabb hangtechnikai berendezés, amit 
itt felvonultatnak, nem hiszem, hogy szükséges, mert jónéhány kultúrotthon hangosítását hallottam 
már, és ez nem a rosszak között van. Az más kérdés, hogy a teremnek milyen az akusztikája. Az, hogy 
lehetne még tökéletesíteni, megint csak pénz kérdése,  hiszen bármilyen hangtechnikát ide lehet hozni, 
de annak költségvonzata van.  
 
Surányi Tibor képviselő: Én ezzel foglalkozom, mióta élek. Általában a rendezvények hangosítása 
kifogástalan, de amelyik rendezvény zenei tartalommal is rendelkezik, az nem felel meg még egy 
középszerű hangosítás színvonalának sem. Azon kívül, hogy hangos, hangzásában nagyon távol van a 
megfelelőtől. Én kifejezetten a terem hangosításáról beszélek.  
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Ugyanannak a cégnek vesszük igénybe a szolgáltatásait a 
teremben, mint kinn a sátorban. Azt viszont már tényleg sokan jelezték, hogy ennek a teremnek az 
akusztikájával problémák vannak. Ezzel egyetértünk, de még nem jutott odáig a testület, hogy hogyan 
lehetne ezt orvosolni, mert valószínűleg óriási összegek kellenének arra, hogy az akusztikát utólagosan 
teljesen megfelelővé varázsoljuk, és nem feltétlenül biztos, hogy a hangosítással, vagy a technikai 
eszközökkel van a probléma.  
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Dr. Kun Lászlóné intézményvezető: Merem remélni, hogy a ház nagytermének akusztikája és a 
munkaterv nem interferál egymással.  
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Így van. A technikai dolgokról majd más alkalmakkor 
beszélünk. Most, ha nincs más felvetés, akkor kérem, hogy aki egyetért azzal, hogy Dunavarsány 
Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Petőfi Művelődési Ház és Könyvtár 2015. évre 
vonatkozó, jelen határozat meghozatalát segítő előterjesztés melléklete szerinti Munkatervét elfogadja, 
kézfeltartással jelezze.  
 
A Képviselő-testület 9 igen, 0 nem, 0 tartózkodás szavazatarányban az alábbi határozatot hozza: 
 

192/2014. (XII. 9.) számú Képviselő-testületi határozat 
 

Dunavarsány Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Petőfi Művelődési Ház és 
Könyvtár 2015. évre vonatkozó, jelen határozat meghozatalát segítő előterjesztés 
melléklete szerinti Munkatervét elfogadja. 

 
Határidő:  azonnal 
Felelős: Intézményvezető 

 
A napirendi ponthoz tartozó előterjesztés a jegyzőkönyv mellékletét képezi.  
 
Herczeg Mariann képviselő: Még azt szeretném kérdezni intézményvezető asszonytól, hogy most a 
könyvtár olvasószobája kikerült, és hogy a jövőben terveznek-e valami változtatást ezen, mert így elég 
érdekesen néz ki. Nem tudom most a gyakorlatban, hogy működik, ha valaki kikölcsönöz pl. egy 
lexikont, amit nem vihet haza, és akkor átmegy vele a másik szobába, hogy feldolgozza?  
 
Dr. Kun Lászlóné intézményvezető: Igen, átmehet, mert működik ez így, legalábbis arra az 
időszakra vonatkozóan, ameddig a testületi és bizottsági ülések is itt zajlanak. Később ezen változtatni 
fogunk, de nem volt irodám, és ezt valahogy meg kellett oldani, és választhattunk, hogy a könyvtár 
olvasórészlegét tesszük ide, vagy én költözöm ide. Ez egy átmeneti időszak.  
 
Herczeg Mariann képviselő: Rendben, köszönöm. Jelezted az anyagodban, hogy a művészeti 
kiállítások helyszínét hiányolod a házban.  
 
Dr. Kun Lászlóné intézményvezető: Igen. A Petőfi Klubbal szeretnék kapcsolatot létesíteni oly 
módon, hogy ott tudnánk időszaki kiállításokat rendezni, hiszen az a terem nem annyira kihasznált, 
hogy minden nap legyen ott foglalkozás. Kiállítási termünk egyáltalán nincs. Én ebben komoly 
lehetőséget látok, hiszen Kiskunlacházán is egy komoly galériát sikerült összeállítanunk azáltal, hogy 
évi 10-12 kiállítást rendeztünk, amik úgy zajlottak, hogy a művészek egy-egy alkotásukat a 
rendezvény helyszínének tulajdonába bocsátottak. Ebből egy gyönyörű gyűjtemény alakult ki. Én már 
10 évet nem tervezek itt dolgozni, de ha elindítanám ezt a dolgot, akkor elképzelhető, hogy idővel itt is 
lehetne egy szép galériát kialakítani állandó kiállításra.  
 
Herczeg Mariann képviselő: Az az épület, amiben a falumúzeum működik nem jöhet erre a célra 
szóba? 
 
Dr. Kun Lászlóné intézményvezető: Az alkalmatlan erre. Viszont szeretném emlékeztetni a testület 
azon tagjait, akik az elmúlt ciklusban is képviselők voltak, hogy nekem volt egy javaslatom egy épület 
megvásárlására. Méghozzá az őrház megvásárlására és átalakítására, illetve eredeti állapotára történő 
restaulására, mert az pl. kiváló helyszíne lehetne egy ilyen galériának. Mert az az épület már muzeális 
értékű, és érdemes a rendbehozatalra.  
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Gergőné Varga Tünde polgármester: A MÁV-val nagyon nehézkes bármit is elintézni. Aljegyző 
asszony már ez ügyben fel akarta venni velük a kapcsolatot, de nemigen jött rá válasz. Most van velük 
az a kissorompós történetünk is, meg örülünk, hogy most a parkolóval kapcsolatos munkálatok 
egyáltalán folynak. Egyszerre két dolgot nemigen lehet velük intézni, de a hosszú távú terveink között 
megtartjuk ezt az ügyet, hiszen ezek a kérdések természetesen átgondolandóak. Majd meglátjuk, hogy 
esetleg az új hivatalban nem lesz-e alkalmas egy helyiség, ahol kiállíthatunk.  
 
8. Javaslat a Dunavarsány Város Önkormányzat Petőfi Művelődési Ház és Könyvtár 2015. évi 
Rendezvénytervének jóváhagyására 
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Nagyon részletes, nagyon tartalmas az előterjesztés. Ha 
minden megvalósul belőle, akkor azt hiszem, nem panaszkodhatnak Dunavarsány lakosai, hiszen 
nagyon színvonalas rendezvényeken vehetnek részt, művelődhetnek és szórakozhatnak.  
 
Kun László képviselő: A Humánpolitikai Bizottság tárgyalta az előterjesztést. Némi módosítások 
voltak, amelyeket ki is javítottunk, amelyekkel elfogadásra javasoljuk a testületnek.  
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Aki egyetért a Petőfi Művelődési Ház 2015. évi 
rendezvénytervének a módosításokkal történő elfogadásával, kérem, szavazzon. Köszönöm szépen 
Igazgató asszony munkáját.  
 
A Képviselő-testület 9 igen, 0 nem, 0 tartózkodás szavazatarányban az alábbi határozatot hozza: 
 

193/2014. (XII. 9.) számú Képviselő-testületi határozat 
 

Dunavarsány Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Petőfi Művelődési Ház és 
Könyvtár 2015. évre vonatkozó, jelen határozat meghozatalát segítő előterjesztés 
melléklete szerinti Rendezvénytervét a bizottsági módosításokkal elfogadja. 

 
Határidő: azonnal 
Felelős: Intézményvezető 

 
A napirendi ponthoz tartozó előterjesztés a jegyzőkönyv mellékletét képezi.  
 
9. Javaslat folyószámlahitel meghosszabbítására 
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Minden évben sor kerül arra, hogy meghosszabbítjuk a 
folyószámla hitelünket az OTP Nyrt-vel. Ez biztonságot ad az önkormányzatnak arra az esetre, ha 
olyan likviditási problémáink lennének, amikor hozzá kell nyúlni ehhez az 50 milliós hitelkerethez. 
 
dr. Szilágyi Ákos jegyző: Javaslom a hallgatóság miatt kihangsúlyozni, hogy ez egy likvidhitel, amit 
rendelkezésre tartanak, tehát nem igénybe vett hitel, nem tartozik kormányellenőrzésre. Minden 
önkormányzatnál létezik ilyen hitelkeret. Ez egy vésztartalék, ami a következő alkalommal 
kiegyenlítésre kerül. Ugyanolyan hitel, mint a lakossági számláknál létezik. Egyébként Dunavarsány 
Város Önkormányzatának nincsen hitelállománya.  
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Igen. Ez olyasmi, mint a magánemberek részére az A, vagy a 
B hitelkeret. Ismertetem a határozati javaslatot: Dunavarsány Város Önkormányzatának Képviselő-
testülete 

a) 50.000.000- Ft összegben az OTP Bank Nyrt-től felvett folyószámlahitel 2015. január 05-től 
történő meghosszabbításáról dönt. A hitel futamidejét 2015. január 5-től 2015. december 21-ig 
határozza meg. 

b) a hitel és járulékai visszafizetésének biztosítékául az önkormányzat költségvetési bevételeit, 
ezen belül elsősorban a saját bevételeket ajánlja fel, különös tekintettel a helyi adóbevételekre, 
átengedett adóbevételekre, központi és egyéb támogatásokra,– figyelembe véve a mindenkor 
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hatályos államháztartási törvény és az annak végrehajtásáról szóló kormányrendeleteket, 
jogszabályokat; valamint az IBIDEN Kft-től érkező iparűzési adóbevételekből 50.000.000,- Ft 
összeg engedményezését ajánlja fel. 

c) az önkormányzat kötelezettséget vállal arra, hogy a hitel kamatát és járulékos költségeit a hitel 
teljes futamideje alatt - a felhalmozási és tőke jellegű kiadásokat megelőzően - a 
költségvetésébe betervezi és jóváhagyja, illetve költségvetési előirányzat módosításai során 
figyelembe veszi. 

d) felhatalmazza a Polgármestert, hogy a fenti hitelre vonatkozóan az OTP Bank Nyrt-nél 
eljárjon, az ügylet egyéb feltételeiben megállapodjon, a hitelszerződést aláírja az 
Önkormányzat képviseletében. 

Kérem, aki ezzel egyetért, kézfeltartással jelezze.  
 
A Képviselő-testület 9 igen, 0 nem, 0 tartózkodás szavazatarányban az alábbi határozatot hozza: 
 

194/2014. (XII. 9.) számú Képviselő-testületi határozat 
 

Dunavarsány Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 
a) 50.000.000- Ft összegben az OTP Bank Nyrt-től felvett folyószámlahitel 2015. 

január 05-től történő meghosszabbításáról dönt. A hitel futamidejét 2015. január 
5-től 2015. december 21-ig határozza meg. 

b) a hitel és járulékai visszafizetésének biztosítékául az önkormányzat költségvetési 
bevételeit, ezen belül elsősorban a saját bevételeket ajánlja fel, különös tekintettel 
a helyi adóbevételekre, átengedett adóbevételekre, központi és egyéb 
támogatásokra,– figyelembe véve a mindenkor hatályos államháztartási törvény 
és az annak végrehajtásáról szóló kormányrendeleteket, jogszabályokat; valamint 
az IBIDEN Kft-től érkező iparűzési adóbevételekből 50.000.000,- Ft összeg 
engedményezését ajánlja fel. 

c) az önkormányzat kötelezettséget vállal arra, hogy a hitel kamatát és járulékos 
költségeit a hitel teljes futamideje alatt - a felhalmozási és tőke jellegű kiadásokat 
megelőzően - a költségvetésébe betervezi és jóváhagyja, illetve költségvetési 
előirányzat módosításai során figyelembe veszi. 

d) felhatalmazza a Polgármestert, hogy a fenti hitelre vonatkozóan az OTP Bank 
Nyrt-nél eljárjon, az ügylet egyéb feltételeiben megállapodjon, a hitelszerződést 
aláírja az Önkormányzat képviseletében. 

 
Határidő: azonnal 
Felelős: Polgármester 

 
A napirendi ponthoz tartozó előterjesztés a jegyzőkönyv mellékletét képezi.  
 
10. Javaslat kincstárjegyek vásárlására 
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Ez röviden arról szól, hogy építi az önkormányzat az új 
városházát, amelynek költségei áfástul, mindenestül kb. 500 millió forintra fognak rúgni. Tudjuk, hogy 
most decemberben iparűzési adónk fog képződni az IBIDEN Hungary Kft. részéről. Egész egyszerűen 
szeretnénk biztosítani azt a nettó összeget, ami kb. 340 millió forint. Kb. márciusban lesz, hogy meg 
kell ezt a kincstárjegyet szüntetni. Tehát ez egy befektetési forma, mert tudjuk, hogy ha ezt a bevételt 
otthagyjuk a mi számlánkon, akkor ez szinte semmit nem fog kamatozni, és legalább ezekben a 
kincstárjegyekben valamilyen konstrukcióban ez az összeg kamatozik. Szakemberre bíztuk ezt az 
ügyet, azzal a céggel vettük fel a kapcsolatot, amelyik intézi a kincstárjegyeink kamatoztatását. Velük 
vettük fel a kapcsolatot, és kértük, hogy tegyen felénk javaslatot, hogy milyen konstrukcióban tudjuk 
ezt a 340 millió forintot lekötni. A Pénzügyi, Jogi és Ügyrendi Bizottság tárgyalta.  
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Dr. Bóna Balázs képviselő: Igen, és a kérdéseinkre megkaptuk a válaszokat. Nagyon szépen 
köszönjük Polgármester asszonynak, és a hivatal vezetésének, hogy gondos gazda módjára 
foglalkoznak nem csak az operatív teendőkkel, hanem a város pénzügyi helyzetének javítása 
érdekében is mindent megtesznek.  
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Ismertetem a határozati javaslatot. Dunavarsány Város 
Önkormányzatának Képviselő–testülete felhatalmazza Gergőné Varga Tünde polgármester asszonyt, 
hogy amennyiben az Önkormányzat likviditási helyzete a törvényes feladatellátást és a működést nem 
veszélyezteti, úgy maximum 340 millió forint értékben kincstárjegyek vásárlását kezdeményezze, és 
az erre irányuló a szükséges intézkedéseket megtegye. 
Kérem, aki ezzel egyetért, szavazzon.  
 
A Képviselő-testület 9 igen, 0 nem, 0 tartózkodás szavazatarányban az alábbi határozatot hozza: 
 

195/2014. (XII. 9.) számú Képviselő-testületi határozat 
 

Dunavarsány Város Önkormányzatának Képviselő–testülete felhatalmazza Gergőné 
Varga Tünde polgármester asszonyt, hogy amennyiben az Önkormányzat likviditási 
helyzete a törvényes feladatellátást és a működést nem veszélyezteti, úgy maximum 340 
millió forint értékben kincstárjegyek vásárlását kezdeményezze, és az erre irányuló a 
szükséges intézkedéseket megtegye. 

 
Határidő: azonnal 
Felelős: Polgármester 

 
A napirendi ponthoz tartozó előterjesztés a jegyzőkönyv mellékletét képezi.  
 
11. Javaslat a Lakihegy Rádió Műsorszolgáltató Bt-vel új elektronikus médiaszolgáltatási 
szerződés megkötésére 
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Körünkben van Dr. Szilvay Balázs ügyvezető úr, aki 
benyújtotta felénk a javaslatát. Tavaly is módosítottunk a Lakihegy Rádió felé fizetendő összegen. 
2014. december 31-éig 130 ezer Ft + áfa összegért látta el ezt a feladatot a Bt., 2015-re 170 ezer + áfa 
összeget kért ügyvezető úr. Én személy szerint javasolnám 20 ezer forinttal emelni az eredeti összeget. 
Tehát 150 ezer Ft +áfa összegre.  
 
Dr. Bóna Balázs képviselő: A Pénzügyi, Jogi és Ügyrendi Bizottság egyetért a javaslattal.  
 
Dr. Szilvay Balázs ügyvezető: Köszönöm szépen, elfogadom a javaslatot. Annyit érdemes tudni, 
hogy ez nem egy inflációkövető, vagy kötelező év eleji emelés, hanem hála Istennek ebben az évben 
nagyon komoly eseményekről történt tudósítás. Hiszen 3 választás is volt idén, ebből 2 érintette 
Dunavarsányt és a Rádiót. Az országgyűlési képviselőnk, és ezen keresztül a település megjelenése 
sok olyan pluszfeladatot jelentett a rádiónak, ami hivatalosan a szerződésben nem volt benne, de a 
Rádió természetesen készséggel állt ennek a feladatnak az elvégzésére is. Szeretnénk a jövőben is 
azokat az eseményeket – akár testületi üléseken, akár kulturális eseményeken való megjelenéssel – 
hírül adni, amelyek az elmúlt esztendőkben már része lett a Rádió működésének. Ezeket beépítettük a 
szerződésbe. Polgármester asszony megnyugtatott, hogy 2015-ben azért a 2014. év felfokozott 
történései nem lesznek, úgyhogy nem lesz szükség annyi rádiós jelenlétre, úgyhogy köszönettel 
elfogadom az ajánlatot. Köszönöm szépen a település vezetőinek, hogy az elmúlt 5 esztendőben 
folyamatosan partnerei voltak a Rádiónak. Annál is inkább, mert így be tudta tölteni azt a kijelölt 
célját a Rádió, hogy valóban térségi rádió legyen, hiszen helyi közéleti történésekről be tudtunk 
számolni. Most is egy olyan jótékonysági akcióban vagyunk benne itt a településen, aminek kapcsán 
köszönettel tartozom a helyi általános iskola vezetésének. Cipősdoboz akció keretében gyűjtenek az 
iskola diákjai a térség nehezebb sorsú családjainak, és ebben mi is szívesen részt veszünk a 
lehetőségeinkhez képest. A Rádió hallgatottságával kapcsolatban még elmondanám, hogy végeztek 
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egy akkreditált hallgatottsági felmérést, ami azt mutatta, hogy a térségben a Petőfi Rádióval 
megegyező harmadik helyen áll a Lakihegy Rádió. Az adásközponti településünkön még ennél is jobb 
a helyzet, mert ott 2-3 %-os különbség van a KlasszFM, és a MusicFM-mel szemben. Ami ha azt 
vesszük, hogy a ClassFM esetében 40-szeres, a MusicFM esetében 20-szoros költséggel működik a 3 
rádió egymáshoz viszonyítva, azt hiszem, hogy ez egy nagyon jó eredmény. Úgyhogy köszönöm 
szépen a bizalmat, és remélem, hogy az együttműködés nem csak a jövő évre szól majd, hanem az 
elmúlt évek hagyományait folytatva a jövőben is meglesz.  
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Köszönjük szépen. További jó munkát kívánunk, és reméljük, 
hogy ez a kapcsolat a jövőben is jó lesz. Ismertetem a határozati javaslatot: Dunavarsány Város 
Önkormányzatának Képviselő-testülete saját részéről elfogadja a jelen határozat meghozatalát segítő 
előterjesztés 1. számú melléklete szerinti elektronikus médiaszolgáltatási szerződést, amely a Lakihegy 
Rádió Műsorszolgáltató Bt-vel kerül megkötésre 2015. január 1-jétől 1 éves határozott időtartamra, 
havi 150.000 Ft + Áfa összegért, és felhatalmazza a Polgármestert a szerződés aláírására. 
Aki ezzel egyetért, kérem, szavazzon.  
 
A Képviselő-testület 9 igen, 0 nem, 0 tartózkodás szavazatarányban az alábbi határozatot hozza: 
 

196/2014. (XII. 9.) számú Képviselő-testületi határozat 
 

Dunavarsány Város Önkormányzatának Képviselő-testülete saját részéről elfogadja a 
jelen határozat meghozatalát segítő előterjesztés 1. számú melléklete szerinti elektronikus 
médiaszolgáltatási szerződést, amely a Lakihegy Rádió Műsorszolgáltató Bt-vel kerül 
megkötésre 2015. január 1-jétől 1 éves határozott időtartamra, havi 150.000 Ft + Áfa 
összegért, és felhatalmazza a Polgármestert a szerződés aláírására. 

 
Határidő: azonnal 
Felelős: Polgármester 

 
A napirendi ponthoz tartozó előterjesztés a jegyzőkönyv mellékletét képezi.  
 
12. Javaslat a Dunavarsányi Napló szerkesztői feladatainak ellátására 
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: A szerkesztői feladatról 2014. szeptember 30-án Dr. Szilvay 
Balázs lemondott, azóta szerkesztője az újságunknak nincs. Átmenetileg ezt a feladatot Domán Gergő 
látta el, amiben természetesen segítségére vagyunk a hivatalban is és odafigyelünk az újság 
megjelenésére. De ezt hosszútávon nem gondoltuk így hagyni. Mindenféleképpen egy szakembert 
szeretnénk megbízni, aki a képzettségével, tapasztalatával felügyeli majd ennek az újságnak a 
szerkesztési munkálatait. Körünkben van Haeffler András úr, akit szeretettel köszöntök. Őt már 
ismerhetjük, hiszen eddig is kijárt Dunavarsányba, és interjúkat készített sok eseményünkről, illetve 
testületi ülések után a polgármesterrel készített interjúkat. Szeretném felkérni, hogy mutassa be 
önmagát, és az eddig tevékenységét a jelenlévőknek.  
 
Heffler András néhány mondatban bemutatkozik, és részletesen ismerteti a szakmai életútját. 
Polgármester asszony javaslatára, felvetésére, és azzal egyetértve elmondja, hogy bizonyos 
változtatásokat szeretne tenni az újság tartalmával és szerkezetével kapcsolatosan. Pl. portrékat tervez 
Dunavarsányban élő érdekes emberekről, hogy az újság közlöny jellegén változtasson. 
 
dr. Szilágyi Ákos jegyző: Örülök, hogy az újságnak egy profi, nagy szakmai múlttal rendelkező 
főszerkesztője lesz, és ezért biztos vagyok abban, hogy a különböző sajtófelelősségi ügyeket el tudjuk 
kerülni, hiszen soha olyan cikk nem fog megjelenni, ami jogi felelősségre vonást eredményezne. 
Biztos vagyok abban is, hogy egy olyan közéleti lap fog megjelenni itt Dunavarsányban ezáltal, ami 
mindenkinek, pártállástól függetlenül örömére szolgál, és elnyeri a tetszését, és ami elvárható egy 
önkormányzati újsággal szemben.  
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Mekler Andrea képviselő: Szeretném kérni, hogy a Haeffler úr által említett újságterv kerüljön be 
legalább a Humánpolitikai Bizottság elé. 
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Természetesen. Köszönjük szépen Haeffler úr jelenlétét, és 
bemutatkozását. Ismertetem a határozati javaslatot: Dunavarsány Város Önkormányzatának 
Képviselő-testülete megbízza a „Dunavarsányi Napló” című önkormányzati lap felelős szerkesztői 
feladatainak ellátásával Haeffler Andrást 2015. január 1-jétől határozatlan időtartamra, bruttó 50.000 
Ft/hó megbízási díjért, és felhatalmazza a Polgármestert a megbízási szerződés aláírására, illetve az 
egyéb szükséges intézkedések megtételére. Aki ezzel egyetért, kérem kézfelemeléssel jelezze.  
 
A Képviselő-testület 8 igen, 0 nem, 1 tartózkodás szavazatarányban az alábbi határozatot hozza: 
 

197/2014. (XII. 9.) számú Képviselő-testületi határozat 
 

Dunavarsány Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megbízza a „Dunavarsányi 
Napló” című önkormányzati lap felelős szerkesztői feladatainak ellátásával Haeffler 
Andrást 2015. január 1-jétől határozatlan időtartamra, bruttó 50.000 Ft/hó megbízási 
díjért, és felhatalmazza a Polgármestert a megbízási szerződés aláírására, illetve az egyéb 
szükséges intézkedések megtételére. 

 
Határidő: azonnal 
Felelős: Polgármester 

 
A napirendi ponthoz tartozó előterjesztés a jegyzőkönyv mellékletét képezi.  
 
13. Javaslat új Esélyegyenlőségi Program elfogadására 
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Ez az Esélyegyenlőségi Program úgy is mondhatnám, hogy a 
körmünkre égett. Ez egy nagyon friss anyag, mára készült el, és egy fontos dokumentum az 
önkormányzat részére, ha másért nem is, de leginkább azért, mert a különböző pályázatok 
benyújtásakor mindig kérik tőlünk mellékelten csatolni. Most pl. a szennyvíztelep rekonstrukciós 
pályázatához is szükséges. Janzsó Zsuzsát kértük fel, hogy állítsa össze ezt a programot. Kérem, hogy 
pár szóval ismertesse a lényegét. Mindenki megkapta a program szöveges részét, de ennek van még 
rengeteg melléklete, adattáblákkal, ábrákkal, amik itt vannak, és természetesen aki igényli, az 
megkaphatja, vagy megtekintheti a hivatalban is, de ez olyan nagy terjedelmű anyag, hogy sem idővel, 
sem papírral nem bírtuk, és azt gondolom, hogy nem is lenne célszerű ennyi példányban kinyomtatni.  
 
Janzsó Zsuzsanna néhány mondatban összefoglalva ismerteti az Esélyegyenlőségi Program fő elemeit, 
az elkészítésének módját. Elmondja, hogy jogszabály határozza meg, hogy ennek hogyan kell kinéznie, 
ettől eltérni nem lehet. Ismerteti az ezzel járó jövőbeli kötelezettségeket is, és megjegyzi, hogy a 
Programot kétévente felül kell vizsgálni, de bármikor változtatható, módosítható a testület által. 
Szakmai mentorálás mellett készült el az anyag. 
 
Kun László képviselő: A Humánpolitikai Bizottság is tárgyalta az Esélyegyenlőségi Programot, 
javaslatokat tettünk hozzá, a későbbi módosításokkal kapcsolatban. Javasoljuk elfogadásra a 
Képviselő-testületnek.  
 
Herczeg Mariann képviselő: Feltűnt nekem, hogy az van itt egy helyen írva, hogy nincs adat a 
településen fogyatékkal élőkről.  
 
Janzsó Zsuzsanna: Igen, erre vonatkozóan sehonnan sem tudtunk hivatalos statisztikai adatot 
szerezni, hogy pontosan milyen típusú fogyatékkal élők közül hány személy van a településen. Éppen 
ezért mondtam azt, hogy leginkább olyan jellegű intézkedéseket határoztunk meg első körben, 
amelyekkel fel lehet tárni még mélyebben ezeket a problémákat.  
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Herczeg Mariann képviselő: Ugyanide tartozik a fogyatékos gyermekek ellátásának hiánya?  
 
Janzsó Zsuzsanna: Nem. Az egy másik kérdés. Pont tegnap a Humánpolitikai Bizottságon merült fel 
ez az iskolán keresztül már ismert probléma, hogy vannak olyan halmozottan hátrányos helyzetű, 
esetleg összetettebb, többféle fogyatékkal élő gyermekek, akiknek nem megoldott a kezelése, ellátása, 
mert olyan típusú fogyatékkal élnek, amit nemhogy a speciális tagozat nem tud kezelni, hanem még a 
térségben sincs olyan ellátó rendszer, ami velük tudna foglalkozni. Felmerült, hogy fel kéne tárni, 
hogy esetleg van-e lehetőség az utazó gyógypedagógiai hálózathoz való csatlakozásra, vagy feltárni, 
hogy egyáltalán ki tudná őket ellátni, kiszolgálni. Ezek olyan problémák, amelyekről tudtunk, csak 
sajnos megoldást nem találtunk még rájuk. Ritkán kerülnek elő, mert szerencsére kevés ilyen gyerek 
van, de foglalkozni kell velük. Ez benne van az anyagban. 
 
Herczeg Mariann képviselő: Rendben, köszönöm, de esélyem sem volt elolvasni az 
Esélyegyenlőségi Programot, mivel most kaptuk meg.  
 
Mekler Andrea képviselő: Igen, én is ezt akartam mondani, hogy nehéz volt így tárgyalni a napirendi 
pontot a bizottsági ülésen is, még ötletelni is nehéz volt egy olyan anyagról, aminek még a vázát se 
láttuk. Próbáltunk valamiket ötletelni. Lehet, hogy ennek elolvasása után még lenne az embernek 
ötlete, hogy mit lehetett volna még beleírni. És igen, ezek a gyerekek, akikről szó volt, nem azok, 
akiket ellátnak az iskolában a gyógypedagógusok, hanem azok, akik esetleg otthon fekszenek, mert 
olyan fogyatékkal élnek, vagy éppen az iskola nem tudja őket ellátni.  
 
Janzsó Zsuzsanna: Igen, ezért mondtam azt, hogy ez bármikor változtatható, meg lehet ezt csinálni 
sokkal alaposabban is, és nem 38 oldalban, hanem 138 oldalban, csak az intézkedésekkel kell óvatosan 
bánni, mert amit leírunk, azt utána meg is kell csinálni.  
 
dr. Szilágyi Ákos jegyző: Javaslom, hogy fél év múlva térjünk erre az anyagra vissza. Megpróbáljuk 
majd digitalizálni és minden képviselő részére elküldeni, hogy áttanulmányozhassa, és javaslatokat 
tegyen, amelyek szakmai mentorálás mellett bekerülhetnek az anyagba. Tisztelettel javaslom most a 
Program elfogadását.  
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Én is kérem, hogy ezt a programot most fogadja el a testület 
így, ahogy elénk került, a szennyíz-rekonstrukciós pályázat sikerességének érdekében, és mindenkit 
nyugtasson meg az a tudat, hogy ez bármikor módosítható.  
 
Dr. Békássy Szabolcs alpolgármester: Tegnap a Humánpolitikai Bizottság ülésén javaslatot tettem a 
Szigethalmon működő fogyatékosok nappali intézményével való kapcsolatfelvételre. Ebben a 
továbbiakban is szívesen felajánlom a segítségemet. Jó ismeretségem van az intézményvezető 
asszonnyal. Ez is talán információt adhat a Dunavarsányban élő fogyatékkal élők pontosabb 
felmérésben. 
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Köszönjük szépen. Ismertetem a határozati javaslatot: 
Dunavarsány Város Önkormányzatának Képviselő-testülete elfogadja Dunavarsány Város 
Önkormányzata 2014-2018. évekre szóló Helyi Esélyegyenlőségi Programját és annak mellékleteit. 
Aki ezzel egyetért, kérem, szavazzon.  
 
A Képviselő-testület 9 igen, 0 nem, 0 tartózkodás szavazatarányban az alábbi határozatot hozza: 
 

198/2014. (XII. 9.) számú Képviselő-testületi határozat 
 

Dunavarsány Város Önkormányzatának Képviselő-testülete elfogadja Dunavarsány 
Város Önkormányzata 2014-2018. évekre szóló Helyi Esélyegyenlőségi Programját és 
annak mellékleteit. 

 
Határidő: azonnal  
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Felelős: Polgármester 
 
A napirendi ponthoz tartozó előterjesztés a jegyzőkönyv mellékletét képezi.  
 
14. Javaslat a nemzetiségi önkormányzatokkal kötendő új együttműködési megállapodások 
elfogadására 
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Újból megalakult Dunavarsányban a Német és a Roma 
Nemzetiségi Önkormányzat. A törvény szerint a helyi önkormányzatnak tárgyi és személyi feltételeket 
kell biztosítania mindkét önkormányzat számára. Az elmúlt hetekben, napokban egyeztetések 
történtek mindkét vezetővel. Ezek alapján létrejött az a megállapodás, amelyben leírtuk, hogy milyen 
feltételeket tud biztosítani az önkormányzat, és ezeket a feltételeket mindkét nemzetiségi elnök 
elfogadta. A német nemzetiségnek van egy teljes épület használatba átadva egy másik megállapodás 
alapján, és nekik tárgyi és egyéb feltételeket nem kell, hogy biztosítsunk. A német nemzetiségnél a 
rezsiköltségbe tudunk beszállni, éves 200 ezer forinttal, negyedéves bontásban, elszámolással. A roma 
nemzetiségi önkormányzatnak pedig a hivatal épületén belül tudjuk biztosítani a tárgyi feltételeket, 
illetve majd az új hivatali épületben egy irodahelyiség ki lesz jelölve számukra.  
 
dr. Szilágyi Ákos jegyző: Az Áht. írja elő, hogy az együttműködési megállapodást meg kell kötni. A 
nemzetiségi törvény pontosan rögzíti, hogy a helyi önkormányzatnak, illetve az önkormányzat 
hivatalának milyen finanszírozott feladatokat kell ellátni a két nemzetiséggel szemben. Felhívom a 
figyelmet, hogy mikor a két együttműködési megállapodás elfogadásra kerül, akkor a jövő évben be 
fogjuk hozni Dunavarsány Város Önkormányzatának Szervezési és Működési Szabályzatát, és ezeket 
az aláírt szerződéseket beemeljük az SZMSZ mellékletei közé. Azok az elemek kerültek bele a 
megállapodásokba, amelyeket a törvény előír. A német nemzetiségi önkormányzattal kötendő 
megállapodással kapcsolatban felmerült a Pénzügyi Bizottság ülésén, hogy a rezsiköltségekhez való 
hozzájárulást maximalizáljuk 200.000 Ft-ban. Ezt a változtatást egyeztettük a nemzetiség elnökével. 
Ezek alapján a megállapodás 2.1. pontjának második bekezdése a következő szövegezést kapná: „A 
helyi nemzetiségi önkormányzat feladatellátásához szükséges helyiség használatához kapcsolódó 
tárgyi infrastruktúra és rezsiköltséget a helyi önkormányzat viseli oly módon, hogy a Petőfi Klub 
rezsiköltségéből évente bruttó 200.000 Ft-ot, azaz bruttó Kettőszázezer forintot negyedéves elszámolás 
mellett, továbbszámlázott rezsiköltségekről kiállított számla ellenében 2015. január 1-jétől átvállal 
azzal, hogy a két önkormányzat közötti kölcsönös együttműködés feltételeit jelen megállapodás 
aláírásától számított 3 hónapon belül rögzítik a fenti Használati megállapodás módosításával.” 
Tisztelettel kérem a fenti módosítással együtt a megállapodások önkormányzat részéről történő 
elfogadását.  
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Ha nincs hozzászólás, akkor ismertetem a határozati 
javaslatot: Dunavarsány Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 

a) saját részéről elfogadja a jelen határozat meghozatalát elősegítő előterjesztés 1. számú 
melléklete szerinti együttműködési megállapodást, amely Dunavarsány Város Német 
Nemzetiségi Önkormányzatával kerül megkötésre azzal a módosítással, hogy rezsiköltségből 
való átvállalást évente bruttó 200.000 Ft-ban határozza meg, és felhatalmazza a Polgármestert 
a megállapodás aláírására. 

b) saját részéről elfogadja a jelen határozat meghozatalát elősegítő előterjesztés 2. számú 
melléklete szerinti együttműködési megállapodást, amely Dunavarsány Város Roma 
Nemzetiségi Önkormányzatával kerül megkötésre, és felhatalmazza a Polgármestert a 
megállapodás aláírására. 

c) felhatalmazza a Polgármestert az egyéb szükséges intézkedések megtételére. 
Kérem, aki ezzel egyetért, szavazzon.  
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A Képviselő-testület 9 igen, 0 nem, 0 tartózkodás szavazatarányban az alábbi határozatot hozza: 
 

199/2014. (XII. 9.) számú Képviselő-testületi határozat 
 

Dunavarsány Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 
a) saját részéről elfogadja a jelen határozat meghozatalát elősegítő előterjesztés 1. számú 

melléklete szerinti együttműködési megállapodást, amely Dunavarsány Város Német 
Nemzetiségi Önkormányzatával kerül megkötésre azzal a módosítással, hogy 
rezsiköltségből való átvállalást évente bruttó 200.000 Ft-ban határozza meg, és 
felhatalmazza a Polgármestert a megállapodás aláírására. 

b) saját részéről elfogadja a jelen határozat meghozatalát elősegítő előterjesztés 2. 
számú melléklete szerinti együttműködési megállapodást, amely Dunavarsány 
Város Roma Nemzetiségi Önkormányzatával kerül megkötésre, és felhatalmazza 
a Polgármestert a megállapodás aláírására. 

c) felhatalmazza a Polgármestert az egyéb szükséges intézkedések megtételére. 
 

Határidő: azonnal 
Felelős: Polgármester 

 
A napirendi ponthoz tartozó előterjesztés a jegyzőkönyv mellékletét képezi.  
 
15. Javaslat a Települési Értéktár Bizottság új taggal való kiegészítésére 
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: A Települési Értéktár Bizottságot a testület most egy éve 
hozta létre. Volt egy SZMSZ elfogadás is, de igazából még csak bontogatja szárnyait ez a bizottság. 
Néhány mondatban ismerteti a megtartott bizottsági ülésen történteket. 
Javaslom, hogy ebbe a bizottságba a testületből delegáljuk dr. Csobolyó Esztert. Természetesen a 
bizottság munkája ugyanúgy folytatódik tovább, aztán majd a tagok egymás között eldöntik, hogy 
akarnak-e más elnököt választani maguk közül. Ha nincs hozzászólás, akkor ismertetem a határozati 
javaslatot: Dunavarsány Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Települési Értéktár 
Bizottságot 1 fő új taggal, dr. Csobolyó Eszter 2336 Dunavarsány, Határ út 11. szám alatti lakossal 
kiegészíti. Aki ezzel egyetért, kérem, szavazzon.  
 
A Képviselő-testület 9 igen, 0 nem, 0 tartózkodás szavazatarányban az alábbi határozatot hozza: 
 

200/2014. (XII. 9.) számú Képviselő-testületi határozat 
 

Dunavarsány Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Települési Értéktár 
Bizottságot 1 fő új taggal, dr. Csobolyó Eszter 2336 Dunavarsány, Határ út 11. szám 
alatti lakossal kiegészíti. 

 
Határidő: azonnal 
Felelős:  Polgármester 

 
A napirendi ponthoz tartozó előterjesztés a jegyzőkönyv mellékletét képezi.  
 
16. Javaslat Testvér-települési Bizottság megalakítására  
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Egy ilyen nevű bizottság már valamikor megalakult, csak az 
idők folyamán elsikkadt a tevékenységük, és nem működött. 3 testvérvárosunk van. Ha nem is 
mindegyikükkel ápolunk szoros kapcsolatot, de szükség lenne rá. Van olyan is, akikkel azért nem 
tudunk szorosabb kapcsolatot ápolni, mert az ő életükben vannak olyan történések, ami ezt 
megakadályozza, de szeretném a jövőben ezt a kapcsolattartást, barátságot szorosabbra fűzni, és 
jobban törődni egymással. Nagyon szépen megfogalmazta Portik-Cseres Éva az előterjesztést, és 
engedjék meg, hogy idézzek belőle, mert ezt nem mindenki láthatta.  
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„Minden, ami találkozásról, nyitottságról, új ismeretről, új kapcsolatról, új élményről szól, az 
örvendetes és jó. A „testvéreknek” nem kell mindig együtt lenniük, de mindig tudniuk kell egymásról. 
Ebben az egymásra figyelésben növekedhettünk az elmúlt években, és ebben kell növekednünk tovább 
a jövőben is.” Tehát én szeretném, ha ez a bizottság megalakulna. Olyan tagokat igyekeztünk ebbe a 
bizottságba delegálni, akik nagyon jól ismerik a testvérvárosokat. Úgy próbáltunk választani, hogy 
legyen személyes kötődés Gemmingenhez, Szalóchoz és Csetfalvához. Legyen megfelelő 
nyelvismeret, ami legfőképpen a németekkel való kapcsolatban fontos, és jelent időnként problémát. 
Próbáljunk velük a jövőben olyan kapcsolatot ápolni, hogy tényleg jó emlékeink legyenek több év 
múlva is. Figyeljünk egymás rendezvényeire, hogy ne ütközzenek bizonyos események, és akkor meg 
tudjuk hívni őket a városi ünnepségeinkre. Fel kell velük venni a kapcsolatot, hogy elmondhassák, 
hogy náluk milyen állandó programok vannak minden évben. A következő személyeket javasoltam a 
bizottságba beválasztani: Dr. Békássy Szabolcsot elnöknek, tagoknak pedig Hegedűs Lajosnét, 
Ullmann Józsefnét és Verebély Andreát. Meghallgatjuk még a Humánpolitikai Bizottság javaslatát is.  
 
Kun László képviselő: A bizottság maximálisan egyetértett azokkal a tagokkal, akik az 
előterjesztésben szerepelnek, de rajtuk kívül 2 tagot javasolt a bizottság a civilekkel való aktív 
közreműködésük kapcsán. Véghné Komáromi Mártát, illetve mivel a testvérvárosi kapcsolat ápolása 
elsősorban kulturális program keretében valósul meg, ezért a művelődési ház részéről Dr. Kun 
Lászlónét.  
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Megadom a szót Ullmann Józsefnének, mivel érintett a 
dologban. 
 
Ullmann Józsefné: Én csak annyit szeretnék javasolni, hogy mivel Tiefenbeck László nagyon sokat 
tett a német testvérvárosi kapcsolat kialakulásáért és ápolásáért – és most tegyük félre a politikát – 
szeretném, ha ő is benne lenne a bizottságban, ha ő elvállalja.  
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Ezt nyilván meg kéne kérdezni tőle.  
 
Kun László képviselő: Ezt nem lehet még később módosítani?  
 
dr. Szilágyi Ákos jegyző: Ez nem kötelező bizottság.  
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Így van. Nem is olyan jellegű bizottság, mint amelyek az 
SZMSZ szerint meghatározva jöttek létre. Az utolsó két napirendi pontban történt döntés olyan 
bizottságokra vonatkozik, amelyek tulajdonképpen társadalmi és nem önkormányzati feladatot látnak 
el. Viszont ezek nagyon fontos feladatok. Javaslom, hogy kezdje el a bizottság a munkáját most 
ezekkel a nevekkel, akik elhangzottak, és mivel Tiefenbeck László nincs jelen, tőle majd meg lehet 
kérdezni, hogy szívesen csatlakozna-e, és ha a bizottság úgy dönt, akkor felveheti a soraiba. Illetve a 
testület is gondolkodhat azon, hogy delegál-e még mást is a bizottságba.  
 
Herczeg Mariann képviselő: Úgy gondolom, hogy először egy kisebb létszámú bizottságot kellene 
létrehozni, mert attól, hogy minél nagyobb a bizottság, attól nem biztos, hogy hatékonyan fog tudni 
működni. De egyébként a testvérvárosi kapcsolat azért nem azt jelenti, hogy van egy 3-5-10 tagú 
bizottság, és csak nekik kell ezzel foglalkozni, hanem a település minden résztvevőjének, minden civil 
szervezetének ezt magáénak kell éreznie. Azért azzal nem értek egyet, hogy eddig nem csinálták 
semmit az ügy érdekében, mert nagyon sokan tevékenyen részt vettek ebben az iskolától, a LAK-on 
keresztül a német nemzetiségi önkormányzatig. Egy bizottságnak viszont az a dolga, hogy koordinálja 
ezt a dolgot, tehát nem feltétlenül kell nagy létszámúnak lennie. Nem a személyek ellen van 
kifogásom, csak nehogy úgy járjunk, hogy a sok bába között elvész a gyerek.  
 
Herczeg Mariann képviselő 1925 órakor távozik a teremből, a szavazók száma 8 főre csökken. 
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Gergőné Varga Tünde polgármester: Ezért hangsúlyoztam, hogy úgy próbáltam összeválogatni a 
személyeket, hogy mindenféleképpen legyen személyes kötődés is. Mert hiába választunk be civil 
szervezetekből, vagy mondjuk ha 3 elnököt kiemelünk innen-onnan, nem biztos, hogy minden 
településsel egyformán tud kommunikálni. Az nagyon fontos, hogy akinek már van személyes 
kapcsolata, vagy sokkal többet fogadta azt a testvérvárost, vagy sokkal többet volt kinn ott, az segítse 
ezt a munkát. De minden civil szervezet, és a város minden lakója érezze magáénak ezt a feladatot. 
Mindenki jöhet, soha nem volt megtiltva senkinek, hogy ne jöjjön. Tovább bővíteni én sem nagyon 
akarom, de ettől függetlenül meghívni lehet a bizottsági ülésre civil szervezetek vezetőit, vagy bárkit. 
Ismertetem a határozati javaslatot: Dunavarsány Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 
Testvér-települési Bizottságot állít fel, melybe elnöknek dr. Békássy Szabolcsot, tagoknak Hegedűs 
Lajosnét, Ullmann Józsefnét, Verebély Andreát, Véghné Komáromi Mártát és Dr. Kun Lászlónét 
delegálja. Aki ezzel egyetért, kérem kézfeltartással jelezze.  
 
A Képviselő-testület 8 igen, 0 nem, 0 tartózkodás szavazatarányban az alábbi határozatot hozza: 
 

201/2014. (XII. 9.) számú Képviselő-testületi határozat 
 

Dunavarsány Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Testvér-települési 
Bizottságot állít fel, melybe elnöknek Dr. Békássy Szabolcsot, tagoknak Hegedűs 
Lajosnét, Ullmann Józsefnét, Verebély Andreát, Véghné Komáromi Mártát, és dr. Kun 
Lászlónét delegálja. 

 
Határidő: azonnal 
Felelős: Polgármester 

 
A napirendi ponthoz tartozó előterjesztés a jegyzőkönyv mellékletét képezi.  
 
Dr. Békássy Szabolcs alpolgármester: Köszönöm szépen a bizalmat, mellyel engem a testület erre a 
nemes feladatra felkért. A testvérvárosokkal való kapcsolattartás valóban nagyon fontos, ami úgy 
gondolom, hogy Gemmingennel és Csetfalvával eddig nagyon jól sikerült eddig is. Szalóccal 
kapcsolatban van még tennivalónk, de ez nem feltétlenül csak rajtunk múlik. Ennek a 
testvértelepülésnek kéne még egy kicsit az érdeklődését felkelteni irányunkban. Van egy EU-s 
pályázati lehetőség is, ami a testvérvárosokkal való kapcsolattartás erősítését szolgálja. Természetesen 
ezt is maximálisan szeretnénk kihasználni. A hivatal dolgozóinak szeretném a segítségét kérni, hogy 
januárban az első bizottsági ülést össze tudjuk hívni. Itt terveink szerint majd egy munkatervet fogunk 
megalkotni, amely alapján hatékonyan dolgozunk az év folyamán.  
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Sok sikert és jó munkát kívánok a bizottság minden tagjának.  
 
17. Javaslat a Dunavarsányi Városgazdálkodási Kft. 2015. évi üzleti tervének elfogadására 
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Az üzleti tervet minden évben el kell, hogy fogadjuk. Most is 
átbeszéltük a feladatokat Az eddigi feladatok a következő évben is folytatódnak. Szeretnénk a Kft-t 
ebben továbbra is igénybe venni. Új feladatkörrel működik a Kft., szolgáltatásokat végez a városban 
lakóknak, amiből már bevétele is képződött, ez minden bizonnyal folytatódni fog a jövő évben is. Itt 
van körünkben Ács Sándor ügyvezető úr. Amennyiben az üzleti tervvel kapcsolatban kérdés, vagy 
hozzászólás merül fel, kérem, azt tegye meg a testület.  
 
Dr. Békássy Szabolcs alpolgármester röviden beszámol az előző napi felügyelőbizottsági ülésen 
történtekről.  
 
dr. Szilágyi Ákos jegyző 1935 órakor távozik a teremből. 
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Dr. Bóna Balázs képviselő: A Pénzügyi, Jogi és Ügyrendi Bizottság is tárgyalta az üzleti tervet. Ács 
Sándor úrtól részletes tájékoztatást kaptunk, és a felmerülő kérdéseket is megválaszolta. 
Felügyelőbizottsági elnök asszony is elmondta, hogy mint a tulajdonosi kontroll gyakorlója úgy látja, 
hogy ez az üzleti terv megfelelő. Nagyra értékeljük a Kft. elmúlt évben mutatott pozitív tendenciáját a 
szolgáltatások színvonalának emelkedése tekintetében. Azt gondolom, hogy elgondolkodtató, hogy a 
külsős megrendelők felé történő szolgáltatást a Kft. a jövőben fokozottan fontolóra vegye. Nagyra 
értékelnénk, ha azon a közel 200 milliós megrendelésen, ami a várost terheli, valamilyen szinten 
lehetne faragni. Természetesen nem a szolgáltatások minőségének rovására, és nem a Kft. 
lehetőségeinek aránytalan szűkítése mellett. Sok sikert kívánok a további munkához.  
 
Ács Sándor ügyvezető képviselői kérdésre tájékoztatót ad a 2014. évi bevételek alakulásáról és azok 
okairól, illetve a 2015. évre tervezett bevételek mértékéről, amelyek reménység szerint nagyon sok 
számlából, és nagyon sok szolgáltatásból fognak összetevődni.  
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Köszönjük a tájékoztatást. Ha más kérdés nincs, akkor a 
határozati javaslatot felteszem szavazásra. Aki egyetért azzal, hogy Dunavarsány Város 
Önkormányzatának Képviselő-testülete a Dunavarsányi Városgazdálkodási Kft. jelen határozat 
meghozatalát segítő előterjesztés mellékletét képező 2015. évi üzleti tervét elfogadja, kézfeltartással 
szavazzon.  
 
A Képviselő-testület 8 igen, 0 nem, 0 tartózkodás szavazatarányban az alábbi határozatot hozza: 
 

202/2014. (XII. 9.) számú Képviselő-testületi határozat 
 

Dunavarsány Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Dunavarsányi 
Városgazdálkodási Kft. jelen határozat meghozatalát segítő előterjesztés mellékletét 
képező 2015. évi üzleti tervét elfogadja. 

 
Határidő: azonnal 
Felelős: Polgármester 

 
A napirendi ponthoz tartozó előterjesztés a jegyzőkönyv mellékletét képezi.  
 
18. Javaslat Dunavarsány településfejlesztési koncepciója, településrendezési eszközei 
felülvizsgálata és részleges módosítása 314/2012. (XI. 08.) Kormányrendelet 37.§ szerinti 
tájékoztató tartalmának elfogadására  
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Tudjuk, hogy jövő évben felül kell vizsgálni a 
településszerkezeti tervünket. Ehhez vártuk a módosító javaslatokat a lakosságtól vagy bármely cégtől 
Dunavarsány területén. Ezek a javaslatok kerülnek beépítésre sorban a beadás szerint, illetve annyira, 
amennyire elfogadható és beépíthető a módosítás, úgy kerül be a terveink közé. Átadom a szót 
Aljegyző asszonynak.  
 
Tyukodi-Bihari Zsuzsanna aljegyző: Amikor a Képviselő-testület megbízta az Urbanitás Kft-t 
ezeknek a módosítási felülvizsgálati folyamatoknak az elkészítésével, akkor azt irányozta elő a 
testület, hogy 2015. december végéig rendelet formájában megalkotásra kerül ez a vizsgálat. Egy új és 
teljesen más metódus szerinti kormányrendelet szerint kell felülvizsgálni a településrendezési 
eszközöket, a koncepciótól kezdve egészen a rendeletalkotásig. Az Urbanitás Kft. ezt a folyamatot 
elkezdte. Ennek a folyamatnak az első jelentősebb lépése, amit a Képviselő-testület jóváhagyásával 
tud útjára bocsájtani, hogy ez a felülvizsgálatról szóló tájékoztató anyagot véleményezi, elfogadja, és a 
határozatával együtt az érintett, a véleményező eljárásban részt vevő szervek számára elküldi. 
Összegyűjti és abból lesz majd március magasságában egy önkormányzati egyeztetési anyag, amit a 
testület újra meg fog ismerni, és újra véleményezni tud. Ez lesz az az időpont, ameddig a testületnek 
módja és lehetősége van javaslatokat, telepítési tanulmányterveket befogadni, természetesen megfelelő 
formában elkészítve. A partnerségi egyeztetés szabályait szintén elfogadta a testület, ez alapján folyik 

26 
 



az egyeztetési tárgyalás, és ez alapján készült az a munkaanyag, amelyet most szíves elfogadásra 
javasolok a Képviselő-testületnek.  
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Nagyon nagy munkája van ebben Aljegyző asszonynak és 
Kertész Beáta főépítész asszonynak. Én nem is tudtam volna ennyire szakszerűen ezeket a dolgokat 
elmondani. Ezt a Fejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság tárgyalta. 
 
Surányi Tibor képviselő: Igen a bizottság alaposan megtárgyalta a tervezetet Aljegyző asszony 
részletes tájékoztatója és Főépítész asszony korrekt, laikusok számára is érthető információi alapján 
elfogadásra javasoljuk a tervezetet.  
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Ismertetem a határozati javaslatot. Dunavarsány Város 
Önkormányzatának Képviselő-testülete 
a) elfogadja a 314/2012. (XI. 8.) Korm. rendelet (a továbbiakban: Korm. rendelet) 37.§ szerinti 
tájékoztató tartalmát, a jelen határozat meghozatalát segítő előterjesztés 1. számú mellékletében 
meghatározottak szerint.  
b) elfogadja, hogy további egyéni tervmódosítási igény felmerülése esetén azon tervezetek a 
településrendezési eszközök felülvizsgálati folyamatához csatlakoztathatók az önkormányzati 
véleményezési anyag képviselő-testületi elfogadásáig, melyek esetében a fejlesztők saját költségükön 
az épített környezet alakításáról és védelméről szóló 1997. évi LXXVIII. törvény (a továbbiakban: 
Étv.) 30/A. § -a, illetve a Korm. rendelet 15. §-a alapján az érintett területekre Telepítési 
tanulmánytervet készíttetnek, és annak önkormányzati elfogadása megtörténik. Az érintett területre 
vonatkozó településrendezési eszközök képviselő-testületi végleges jóváhagyásának feltétele, hogy az 
érdekelt fejlesztők az önkormányzattal kötött településrendezési szerződésben a fejlesztés járulékos 
költségeit és a megvalósítás költségeit vállalják. 
c) felhatalmazza a Polgármestert a szükséges intézkedések megtételére.  
Aki ezzel egyetért, kérem, kézfelemeléssel szavazzon.  
 
A Képviselő-testület 8 igen, 0 nem, 0 tartózkodás szavazatarányban az alábbi határozatot hozza: 
 

203/2014. (XII. 9.) számú Képviselő-testületi határozat 
 

Dunavarsány Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 
a) elfogadja a 314/2012. (XI. 8.) Korm. rendelet (a továbbiakban: Korm. 
rendelet) 37.§ szerinti tájékoztató tartalmát, a jelen határozat meghozatalát segítő 
előterjesztés 1. számú mellékletében meghatározottak szerint.  
b) elfogadja, hogy további egyéni tervmódosítási igény felmerülése esetén azon 
tervezetek a településrendezési eszközök felülvizsgálati folyamatához 
csatlakoztathatók az önkormányzati véleményezési anyag képviselő-testületi 
elfogadásáig, melyek esetében a fejlesztők saját költségükön az épített környezet 
alakításáról és védelméről szóló 1997. évi LXXVIII. törvény (a továbbiakban: Étv.) 
30/A. § -a, illetve a Korm. rendelet 15. §-a alapján az érintett területekre Telepítési 
tanulmánytervet készíttetnek, és annak önkormányzati elfogadása megtörténik. Az 
érintett területre vonatkozó településrendezési eszközök képviselő-testületi végleges 
jóváhagyásának feltétele, hogy az érdekelt fejlesztők az önkormányzattal kötött 
településrendezési szerződésben a fejlesztés járulékos költségeit és a megvalósítás 
költségeit vállalják. 
c) felhatalmazza a Polgármestert a szükséges intézkedések megtételére.  

 
Határidő: azonnal 
Felelős: Polgármester 

 
A napirendi ponthoz tartozó előterjesztés a jegyzőkönyv mellékletét képezi.  
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19. Javaslat Dunavarsány Szabályozási Terve módosítására a vasútállomási autóbuszmegállók 
környezetében, a településrendezési tervezési megbízásra a Zala Urbanistica Kft. részére 
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Tudtommal ez egy háromoldalú szerződéstervezet, de megint 
átadom a szót Aljegyző asszonynak, aki pontosan tájékoztat, hogy miről van szó.  
 
Tyukodi-Bihari Zsuzsanna aljegyző: Nem egészíteném ki az előterjesztést, mindössze annyit tennék 
hozzá, hogy ez egy tárgyalásos eljárás lesz. Nem tud hozzákapcsolódni a rendezési terveink jelenlegi 
módosítási folyamatához. A 312/2012-es kormányrendelet megengedi ezt a formát, ha kiemelt 
beruházásról van szó, és ez az. Szükséges ez a módosítás, hogy a munkálatokat be tudják fejezni, ez 
egy 1-2 hét alatt lefolyó eljárás. Ebben az esetben a megrendelő Dunavarsány Város Önkormányzata, 
költségviselő a Pannonway Kft. A tervezési munkát pedig a Zala Urbanistica Kft. vállalja. Erről szól a 
megállapodás.  
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Köszönjük szépen.  
 
Surányi Tibor képviselő: A bizottság megtárgyalta, és javasoljuk a megbízás kiadását, és elfogadásra 
javasoljuk a napirendi pontot.  
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Ismertetem a határozati javaslatot. Dunavarsány Város 
Önkormányzatának Képviselő-testülete 
a) megindítja Dunavarsány hatályos Szabályozási Terve módosítását a a 969/32 hrsz-ú, a 115 hrsz-
ú, a 117/1 hrsz-ú és a 152 hrsz-ú ingatlanokra vonatkozóan. 
b) a saját részéről elfogadja a jelen határozat meghozatalát segítő előterjesztés 1. számú melléklete 
szerinti településrendezési tervezési szerződésben foglaltakat és háromoldalú településrendezési 
tervezési szerződést köt a hatályos Szabályozási Terv módosítására  „A Nemzeti Infrastruktúra 
Fejlesztő Zrt. P+R és B+R beruházásához kapcsolódó, a vasútállomás közelében található autóbusz 
megállókkal és közútcsatlakozással érintett ingatlanrészek területfelhasználásának módosítása, valós 
használathoz igazítása” tárggyal, a Pannonway Kft. (székhelye: 8900 Zalaegerszeg, Batsányi János u. 
9.) költségviselővel és a Zala Urbanistica Kft. (székhelye: 8945 Bak, Rákóczi F. u. 4.) tervezővel. 
c) felhatalmazza a Polgármestert a b) pont szerinti szerződés aláírására és a további szükséges 
intézkedések megtételére.  
Aki ezzel egyetért, kérem, kézfeltartással jelezze.  
 
A Képviselő-testület 8 igen, 0 nem, 0 tartózkodás szavazatarányban az alábbi határozatot hozza: 
 

204/2014. (XII. 9.) számú Képviselő-testületi határozat 
 

Dunavarsány Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 
a) megindítja Dunavarsány hatályos Szabályozási Terve módosítását a a 969/32 

hrsz-ú, a 115 hrsz-ú, a 117/1 hrsz-ú és a 152 hrsz-ú ingatlanokra vonatkozóan. 
b) a saját részéről elfogadja a jelen határozat meghozatalát segítő előterjesztés 1. 

számú melléklete szerinti településrendezési tervezési szerződésben foglaltakat és 
háromoldalú településrendezési tervezési szerződést köt a hatályos Szabályozási 
Terv módosítására  „A Nemzeti Infrastruktúra Fejlesztő Zrt. P+R és B+R 
beruházásához kapcsolódó, a vasútállomás közelében található autóbusz 
megállókkal és közútcsatlakozással érintett ingatlanrészek területfelhasználásának 
módosítása, valós használathoz igazítása” tárggyal, a Pannonway Kft. (székhelye: 
8900 Zalaegerszeg, Batsányi János u. 9.) költségviselővel és a Zala Urbanistica 
Kft. (székhelye: 8945 Bak, Rákóczi F. u. 4.) tervezővel. 

c) felhatalmazza a Polgármestert a b) pont szerinti szerződés aláírására és a további 
szükséges intézkedések megtételére.  

 
Határidő: azonnal és folyamatos 
Felelős: Polgármester 
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A napirendi ponthoz tartozó előterjesztés a jegyzőkönyv mellékletét képezi.  
 
20. Javaslat a Kertgondozó Szolgáltató és Kereskedelmi Kft-vel kötendő településrendezési 
szerződés elfogadására 
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Köszönöm szépen Gergely Lajos úr kitartását, hogy végigülte 
velünk ezt a hosszúra sikeredett testületi ülést. Ő az, aki ennek a Kft-nek a képviselője. A napirendi 
pont egyetlen települési részt érint. Megkérem Aljegyző asszonyt, hogy foglalja össze az előterjesztést.  
 
Herczeg Mariann képviselő 1944 órakor visszatér a teremből, a szavazók száma 9 főre emelkedik. 
 
Tyukodi-Bihari Zsuzsanna aljegyző: Szintén júniusban döntött a testület, hogy elfogadja a telepítési 
tanulmánytervet a 123/38 hrsz-ú külterületi tóra vonatkozóan, ami bele fog kerülni a folyamatban lévő 
rendezési terveink módosításába. Ezzel a döntésével a testület kimondta, hogy ezt a fejlesztést abban 
az esetben tudja támogatni, hogyha megköti a településrendezési szerződést az önkormányzat és a 
fejlesztő cég. Ez a szerződés képezi az előterjesztés mellékletét, ahol néhány módosítást kellene tenni. 
A Kft. képviselője természetesen Gergely Lajos lenne, a szerződésben és a határozati javaslatban az ő 
nevét kell szerepeltetni. A szerződés 9. pontjában is lenne egy módosítási javaslat, amely szerint az 
önkormányzat semminemű garanciát nem vállal, illetve a 9. pont utolsó sorában, hogy a beruházó 
viseli minden következményét. Tehát a „semminemű” szó kell, hogy bekerüljön még a szövegbe. A 
Fejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság tárgyalta.  
 
Surányi Tibor képviselő: Igen, és a módosításokkal együtt elfogadásra javaslom a Képviselő-
testületnek.  
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Rendben. Az előterjesztésben lévő második határozati 
javaslatot kell elfogadni. Ismertetem: Dunavarsány Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 
a) saját részéről elfogadja változatlan tartalommal, a javasolt módosítással a jelen határozat 
meghozatalát segítő előterjesztés 1. számú melléklete szerinti településrendezési szerződést. 
b) felhatalmazza a Polgármestert az a) pont szerinti szerződés aláírására a Kertgondozó Szolgáltató 
és Kereskedelmi Kft-vel (székhely: 2049 Diósd, Petőfi S. u. 52.; képviselője: Gergely Lajos 
ügyvezető). 
c) felhatalmazza a Polgármestert az egyéb szükséges intézkedések megtételére. 
Aki ezzel egyetért, kérem, szavazzon.  
 
A Képviselő-testület 9 igen, 0 nem, 0 tartózkodás szavazatarányban az alábbi határozatot hozza: 
 

205/2014. (XII. 9.) számú Képviselő-testületi határozat 
 

Dunavarsány Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 
a) saját részéről elfogadja változatlan tartalommal, a javasolt módosítással a jelen határozat 

meghozatalát segítő előterjesztés 1. számú melléklete szerinti településrendezési 
szerződést. 

b) felhatalmazza a Polgármestert az a) pont szerinti szerződés aláírására a Kertgondozó 
Szolgáltató és Kereskedelmi Kft-vel (székhely: 2049 Diósd, Petőfi S. u. 52.; képviselője: 
Gergely Lajos ügyvezető). 

c) felhatalmazza a Polgármestert az egyéb szükséges intézkedések megtételére. 
 

Határidő: azonnal 
Felelős: Polgármester 

 
A napirendi ponthoz tartozó előterjesztés a jegyzőkönyv mellékletét képezi.  
 
 
21. Tájékoztató támogatási kérelemről  
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Gergőné Varga Tünde polgármester: Október 30-án kaptam egy lakossági levelet, amely mögött 
több aláírás szerepel. A levél röviden arról szólt, hogy az ún. családi napközik, amelyek Dunavarsány 
területén működnek, nem kapnak pénzbeli kiegészítést az önkormányzattól, kivéve a Máltai 
Szeretetszolgálat által működtetett, fenntartott családi napközi. Itt nem az anyukákat, nem a 
gyerekeket támogatjuk, hanem konkrétan a működéshez és a fenntartáshoz járul hozzá az 
önkormányzat, pótolva azt a hiányosságát, hogy nincs bölcsőde a város területén. Próbáltuk ezt a 
hiányosságot valamelyest pótolni azzal, hogy egy dupla létszámú családi napközi kialakítását kértük a 
Magyar Máltai Szeretetszolgálattól. Ez létre is jött, kétszer 7 fő gyermeket tud befogadni a családi 
napközi, és ennek a fenntartásához járul hozzá az önkormányzat bizonyos pénzösszeggel. Ehhez még 
elég sok pénzt kell hozzátennie a szeretetszolgálatnak. Ráadásul az állami támogatástól, a normatívától 
is elesik a szeretetszolgálat napközije, mert pont amikor beindította volna a működését a bölcsőde, 
akkor moratórium lépett fel a családi napközik támogatásában. A másik két családi napközi részesül 
normatív támogatásban. A kérelemre vonatkozóan a döntést a Képviselő-testületre bízom. A 
Humánpolitikai Bizottság már megtárgyalta a napirendi pontot, kérem, hogy az ott kialakult 
véleményt, vagy javaslatot elnök úr továbbítsa a testület felé.  
 
Kun László képviselő: A Humánpolitikai Bizottság azt az alternatív megoldást próbálta létrehozni, 
amely szerint a 2 és 3 év közötti gyerekek szüleit GYES kiegészítéssel támogatná az önkormányzat. 
Ez alanyi jogon járna mindenkinek. Így nincs megkülönböztetve senki, pont az előzőekben 
megfogalmazott esélyegyenlőség jegyében. Ezzel tudnánk egy picit családbarátabbá tenni az 
önkormányzat politikáját is. A javaslatot továbbítottuk a Pénzügyi, Jogi és Ügyrendi Bizottság felé, 
hogy majd a költségvetés tárgyalásakor gondolja ki, hogy milyen mértékben tudna az önkormányzat 
támogatást nyújtani a kedves szülőknek.  
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Jelzem, hogy GYES kiegészítés eddig is volt, ez úgymond a 
mi településünk „találmánya”, amit örömmel fogadnak a kisgyermekes szülők. A 2 és 3 év közötti 
gyermekek szüleit támogatjuk havi 5.000,-Ft-tal. Ez nem újdonság, hanem akkor volt újdonság, 
amikor bevezettük. Gondolom itt arra irányul a véleménye a bizottságnak, hogy emeljünk ezen az 
összegen. Ez természetesen költségvetést érintő tétel, tehát akkor kell majd erről még beszélnünk, 
másrészt pedig változik a szociális ellátásokról szóló törvény. Nézek osztályvezető asszonyra, hogy 
tud-e nekünk ezzel kapcsolatban valamilyen felvilágosítást adni.  
 
Hebóné Dull Ibolya igazgatási osztályvezető: Még nincs semmi információnk. December végére 
várható, hogy elfogadják a módosított szociális törvényt. Januárban tudunk majd erről konkrétumokat 
mondani.  
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Akkor is az önkormányzat szociális keretei befolyásolhatják 
ezeket a támogatásokat, de az országos törvények is bizonyos fokig módosíthatják a mi 
lehetőségeinket. Ezzel a támogatással nem zárunk ki egyetlen kisgyermekes családot se, függetlenül 
attól, hogy jár-e a gyermek napközibe, vagy nem, illetve hogy melyikbe jár. Kérdezem a Képviselő-
testületet, hogy egyetért-e azzal, hogy csak a Máltai Szeretetszolgálat által üzemeltetett családi 
napközit támogatja és a másik két családi napközi támogatását nem tudja felvállalni?  
 
Herczeg Mariann képviselő: A Jogi és Ügyrendi Bizottság is támogatta a Humánpolitikai Bizottság 
javaslatát, hiszen nem diszkriminálhatunk gyerekeket, attól függően, hogy ide, vagy oda jár, hanem 
egyformán szeretnénk mindenkit támogatni. A költségvetés tárgyalásakor a szociális törvények 
módosításának függvényében visszatérünk erre a kérdésre.  
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Köszönöm szépen. Ezt a napirendi pontot ezzel le is zárom. 
Határozatot itt nem szükséges hozni, mert ezt tájékoztatóként tárgyalta a testület.  
 
 
Dr. Bóna Balázs képviselő: Szerintem nem véletlen az, hogy nem került ide határozati javaslat. A 
bizottság is, és az egész testület felismeri ennek az előterjesztésnek az üzenetét, és köszönjük szépen 
az aláíróknak a bizalmat, hogy egy ilyen kérdésben fordultak hozzánk. Szerintem ebben a formában 
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nem is igen lehetett volna határozatot hozni, mert anélkül, hogy ismerném a konkrét jogi hátteret, 
ahhoz hogy egy önkormányzat szociális juttatást adjon, amelynek a feltétele egy lakosság által 
szabadon megkötött szerződés léte, vagy nem léte, azon felül, hogy morálisan is kételyeket vet fel, az 
általános jogérzék azt diktálja – amit egy jogi bizottságnak tükröznie kell –, hogy nem lenne jogszerű. 
Mert gyakorlatilag ahhoz kötnénk egy szociális juttatás meglétét, hogy aki kérelmezi, az milyen 
megállapodást kötött egy teljesen kívülálló harmadik személlyel. Éppen ezért tudtuk nagyban 
támogatni azt a javaslatot, amit a Humánpolitikai Bizottság előterjesztett, hogy ismerve az igényt, 
hogy Dunavarsány minden lehetséges eszközzel támogassa a kisgyermekes szülőket, támogatjuk, hogy 
a költségvetés tervezésekor a GYES kiegészítés megemelését tárgyaljuk.  
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Egyéb hozzászólás van-e? Ha nincs, akkor a testületi ülést 
bezárom. Minden kedves képviselőnek, és megjelent vendégünknek békés, szeretetteljes, áldott 
Karácsonyt kívánok, és nagyon boldog, eredményekben gazdag újévet. /1955 h/  
 
A jegyzőkönyv 1955 órakor lezárásra kerül. 
 

K.m.f. 
 
 
 
 

 
  Gergőné Varga Tünde       dr. Szilágyi Ákos 
          polgármester                 jegyző 
 
 
A jegyzőkönyv hiteles: 
 
 
 
 
 
  Dr. Békássy Szabolcs       Kun László 
      alpolgármester          képviselő 

31 
 


